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Summarized Sworn Detainee Statement 

When asked by the Tribunal President if the detainee understood the CSRT process, the 
Detainee answered, "Yes." 

When asked by the Tribunal President if the detainee had any questions concerning the 
Tribunal process, the Detainee answered, "Yes." 

Detainee: I was told I had the right or the opporturuty to have a witness. There is a 
witness here in the detention facility that I want to present. 

Tribunal President: I will address your witness request later in the process. 

Detainee: When the documents were given to me explaining this Tribunal, I did not 
understand the classified information. If there is a secret witness that testified against me 
and secret information how can I defend myself if[ don't know what this information is? 

Tribunal President: First about what is classified. I will read you our ddinition. This 
might help you. Classified information, what you called secret informatio~ is 
information that the owning government agency has decided could cause damage to our 
National Security if released. This Tribunal does not have the authority to change that 
decision. I wiU add to that to answer your second question about how you can defend 
yourself. 

Detainee: How can I against a witness that testified against me? 

Tribunal President: I will explain that. We can have the infonnation as a Tribunal, 
which we will hear later. We have not seen it. If you remember our oath, we will 
promise to do our best to judge it in this case. Your Personal Representative has also 
reviewed it and will point anything out to us that we need to consider in our decision. 
We cannot provide this information to you because of its classification. Does that help 
explain? 

Detainee: I understand. 

[After the Recorder requested a closed session to present classified information the 
detainee wanted to ask a question.] 

Detainee: What he read, the unclassified, and what the Personal Representative read to 
me, there are differences. 

Tribunal President: Yes there are differences, I understand, shortly you will be given a 
chance to address them. 

[The above exchange is addressed on page 5 of this document.} 

ISN #519 
Enclosure (3) 

Page 1 ofS 

UNCLASSIFIED/ filOtfO 0 0 } 11 :·· ... . .rd 



UNCLASSIFIED/POUO 

Tribunal President: 1 notice from your election fonn that you requested a witness who 
was 'With you when you were fleeing Jalalabad into Tora Bora and was also with you 
when you were captured. It that correct? 

Detainee: Yes. 

Tribunal President: You also believe that the witness would testify that you did not 
clistribute weapons and did not fight in Kandahar. 

Detainee: The witness was going to testify that I was not in Tora Bora and that I had no 
kind of weapon to distribute and that I was not fighting. There were no weapons in the 
area that I was staying in. This is important to me. Because I didn't know how to use a 
weapon, I did not carry a weapon, and this person was with tn~ in Tora Bora. 

Tribunal President; I have determined that the witness is not available tll attend any of 
your open sessions. I have directed the Personal Representative to investigate available 
other information to present to this Tribunal in an appropriate session. That is my ruling 
on the availability of your witness at this session. The information may be available in 
another part of this hearing. 

Detainee: To me it is not important that this witness is not here now, but it is important 
that you hear what this witness has to say. 

Tribunal President: Do you wish to make a statement to this Tribtmal? 

Detainee: Yes. 

TribWllll President: Would you like to make your statement under oath? 

Detainee: Yes. 

[The detainee was sworn using the Muslim oath.] 

Tribunal President: You may now proceed. 

Personal Representative: Do you wish to address each of the points as we did in our 
interview? 

Detainee: Yes 

Personal Representative: 3.a.l. (The detainee left Mashad, Iran and headed to 
Afghanistan seven to eight days before the 11 September 2001 terrorist attacks in the 
United States.) 
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Detainee: I went to Mashad, which is in Iran. I went from Mashad to Afghanistan seven 
to eight days before the incident. I am not a resident of Mashad. I went there ten days 
before I went to Afghanistan. The reason I went ~o Masbad was because J was going to 
Quetta city in Pakistan. There is a U .N. office in Quetta. I am Palestinian and I have a 
wife and two children and we don't have any official identification. I wanted to go to the 
U .N. to solve that problem. My children are growing up and they will soon need 
identification and official papers for school. I went to the U.N. to get the pa.perwork but 
the U.N. takes a lot of time ~fore you can get an appointment. The time period was a 
problem for me for two reasons. Because my family has no identification or papenvork 
and I would have stayed in Iran or Pakistan any longer we wou1d have had a problem 
with the government. For that reason I decided to stay in a place where there was not a 
problem if you did not have identification. That is why I chose to go to Afghanistan. I 
chose Jalalabad because I heard it was the quietest city with few problems. The second 
reason was to get a job so I could support my family. I look~d for a job and a house. At 
that ti.me the problems began happening and I was forced to go to Tora Bora. 

Personal Representative: 3.a.2. (While in the Al-Farouq training camp in Afghanistan, 
the detainee was in charge of delivering food to caves,) 

Detainee: I asked one of the detainees here that was at the Al-Farouq training i.:amp to 
describe the camp to me. He said the camp did not have any caves. As far as food, the 
people gather in one place to eat. The people who gin the food are cooks. The cooks 
are Afghani citizens. I asked the detainee who gave me the information about the cnmp 
to be a witness, but he told me no. He will not talk to anybody and did not attend his 
Tribunal. 

About the accusation that says l trained in the camp. I also asked the detainee about thls 
and he said during the incident of9/l I there was nobody a.t the camp training. It would be 
impossible for me to get training in seven or eight days. 

Personal Representative: 3.a.3. (When Jalalabad was overrun by the Northern Alliance, 
the detainee fled intD the Tora Bora mountain region.) 

Detainee: Like l said before I was in Jalalabad. I had a job and w.hen the coalition forces 
entered Ja1alabad I was not fired and had no problems with the coalition forces. So why 
would I run away. The problem happened when the coalition forces accused the Arabs of 
killing Massoud. He was their top leader. They were looking for any Arabs. People said 
they were killing Arabs. For that reason I was afraid and ran away. If you look at a map, 
the coalition forces were coming from this direction so of course I arn going to run the 
other way. And the way I ran was toward the Tora Bora Mountains. I was forced I had 
to go that way. 

Personal Representative: I would like to go back to the second point. 3 .a.2. (While in 
the Al-Farouq training camp in Afghanistan, the detainee was in charge of delivering 
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food to caves.) You stated to me in our interview prior to coming here you had never 
heard of or knew of Al-Farouq, and that you never entered or went to Al-Farouq. 

Detainee: Yes. 

Personal Representative: 3.a.4. (The detainee admits that he was et the Tora Bora camp 
and was responsible for distributing supplies from the central supply point.) 

Detainee: I would like to ask a question to clarify something. Can someone explain to 
me responsible? What do you mean by being responsible? 

Tribunal President: All I have is what you have. I read this as you admitted to being 
responsible for distributing supplies, In charge of moving the supplies out. We don't 
know what the supplie_s are. Lt could be anything. 

Detainee: Responsible means two things to me. To me it means that I take this product 
and then I go to a place and give it to them and then go to another place and give them 
the same product. Or it could be that I was responsible for the paperwork. 

If I was responsible for distributing a product from one place to another then I am not 
responsible: for the product. I didn't know this area so this was not my job. The place I 
was at had six Afghans that were responsible for distributing the food. So I wasn't 
responsible for distributing. 

I was not responsible for the paperwork. A person by the name of Abdul Kadus was 
responsible for the paperwork. The paperwork came from a man for moving the product 
from one place to another. My only responsibility was to look at the paper and tell the 
Afghan to get only what was on the paper. When I went to the mountain I met with 
Abdul Kadus and he was responsib1e for the mountain. He asked me ifl knew how to 
use a weapon_ I told him I didn't know how to use any weapon. For that reason he sent 
me to where the food was at. The next day he told me I could stay there until they got me 
someone who could help me to the border of Afghanistan. There was no kind of 
weapons there. 

Personal Representative: 3.a.5. (The detainee was trying to get to Pakistan and was 
captured by Northern Alliance forces as he fled Tora Bora, through Wazir village and on 
the way to Jaloalabad.) 

Detainee: Kadus came and told me this Afghani will take you to the Pakistan border. 
The Afghani took me to a village called Wa.zir at night. We went to a house in the village 
where the Afghani spoke with the person from the house. I couldn't understand what 
they were saying. I stayed at the house with the family for about a week to ten days. One 
night an Afghani came to the house and told me he would take me to Jalalabad. He said 
he would take me there until they could get me to Pakistan. He bad a pickup with two 
boxes. The person sitting next to the driver bad a weapon. There were also six or seven 
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Afghans in the back that had weapons. We were supposed to go secretly and [ did not 
understand what they were doing and I couldn't do anything, When you first get to 
Jalalabad there is a security checkpoint. They stopped the vehicle and the driver and the 
passengers got out. Three people from the checkpoint came over to us said we were Arab 
and told us to come with them, They took us and the others got back in the vehicle and 
left. They took u:i to a prison. The next day the commander of the checkpoint told me 
they would get paid $5000.00 for me. He said ifl could pay him more than that he would 
release me. I didn' t have any money. The next day vehicles came and they took me from 
Jalalabad to a Kabul prison. The commander of the prison told me they got paid 
$10,000.00 for me. One month later I was given to the Americans in Bagram, 

Personal Representative: Who was with you during the capture and on the mountain? 

Detainee: Fouad Al-rabi.a be came down from \he mountain with me. It was him, some 
Afghans and I. The same amount of money that VvaS offered for me was also offered for 
him. We were given to the Americans in Bagram and I haven't seen him since. 

Personal Representative: 3.b.l. (The detainee trained in hand weapons at Al-Farouq and 
later fought at Kandahar.) 

Detainee: 1bat is the difference from what I was read and what he (the Recorder) read 
before. What he read there says military action agaimt the coalition forces or the United 
States. And it says I fought in Kandahar. To me this is very important because the word 
fight has no limit. The accusation against me is that I fought against the coalition forces 
in Kandahar? 

Tribunal President: That's the allegation. 

[Note: The Tribunal recognizes that the recorder's swnmery of the unclassified evidence 
may have confused the detainee in the hearing, specifically the reference to paragraph 3.b 
in general as compared to the specific subparagraphs under 3.b. The detainee recognized 
the difference as indicated in the transcript above and responds to the specific accusation 
of paragraph 3 .b. l from exhibit R-1. After the hearing, the Personal Representative 
confirmed that he did not specifically address paragraph 3.b with the d~ainee but 
concentrated the de1ainee's attention to the specific accusations of the subparagraphs 
under 3.b. The Personal Representative stated that the entire Unclassified Summary was 
read to the detainee in the initial interview and that the detainee understood the 
allegations.] 

Detainee: As far as the Al-Farouq training camp. l mentioned before I came to 
Afghanistan seven or eight days prior 10 the incident in the United States. From the 
information I got from the detainee about the camp in K.andaher. I asked the detainee to 
describe Kandahar. From what you have told me I trained for seven or eight days on 
weapons. Let's say the detainee was not telling the truth. The Americans start attacking 
Afghanistan about a month later. After the attack there was on one at the training camp 
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because J am sure the Americans knew where it ·was. It would be attacked no one would 
be there. For that reason I would have about a month and seven days. Is this enough 
time for me to get trained and then distribute weapons? 

There is something I would like to note in the accusations. They keep saying that I am 
responsible, responsible, and responsible. Is it possible for a person to be responsible 
after being ir:. A:ghanistan for only eight days? 

About fighting in Kandahar. From the time I left Moshad to falalaba.d. [ came from 
Masha.cl to Herat, to Kandahar, to Kabul, and then to Jalalabad. This is the way I 
traveled. So when I see Kandahar and Kabul and Jalalaba.d. Kabul is between Kancahar 
and Jalalabad. You know the first city to fall was Kabul, then Jalalabad, and then 
Kandahar. If] was at the attack in Jalalabad when the coalition forces entered I was in 
the Tora Bora Mowitains. So when Jalalabad fell Kandahar had not. So when was it that 
I was fighting? Let's say that I ·was in Kandahar fighting the American forces. I was in 
Kandahar, it was the last city to fall. Then I was arrested .in Kandahar because it was the 
last city to fall. But I was arrested at the lk!ginning in Jalalabad. 

Personal Representative: 3.b.2. (The detninee was at Tora Bora and had responsibility 
for dislributing food and weapons supplies to Taliban and Al-Qaida soldiers throughout 
the Tora Bora area, and he often met with and talked on the radio with Usama Bin 
Laden.) 

Detainee: There were no weapons in Tora Bora. In the investigation I was never accused 
of distributing weapons. They showed me a picture of a d~-tainee here and told me he 
v.m responsible for dLstrihuting weapons in Tora Bora. They asked ifl knew him and 
saw rum on the mountain. There were no weapons and I didn't see this person. So why 
now am I being accused nf distributing weapons? You can ask the witness I requested 
about the weapons. Th~re was food only. I did not carry weapons. 

Imagine the mountains being attacked twenty-four hours a day. Cnder these conditions I 
would be meeting with Us.ama Bin Laden whenever I want? And I was calling Usama 
Hin Laden. You are military, you know what Jam saying. lf we used the radio, wouldn't 
the American forces know exactly where we were at. And they would hear bis voice. 
Why did they come to the Tora Bora ~ountair.s to hear me talk to Usama Bin Lad~? 
There is no reason for me to call Csama Bin Laden. Osama Bin Laden is not stupid. 
You are in Afghanistan and you have not seen Usama Hin Laden. This proves that he is 
smart. He wouldn't be stupid and take a call from me. He is not stupid enough to have 
some one that has been in Afghanistan for only a few days at a level of that importance. 
If I had met him I would have used the way he did to escape. The accusations say J am a 
close friend of Bin Laden so why wouldn't I take the same way through Tora Bora. Why 
am I here handcuffed and Bin Laden is not. 

Tribunal President: Personal Representative do you have any questions for the detainee? 
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Summarized Answers in Response to Questions by the Personal Representative 

Q. The evidence says th.at you were in charge of delivering food. responsible for 
supplies and that you talked with Usama Bin Laden many times on Lhe radio. I 
want this to be clear, The point you were trying to make to the Tribunal was how 
could you be so important in so many places and be in the position to be friends 
with Usama Bin Laden, if only in Afghanistan for approximately one month. 

A. It's impossible. 

Tribunal Pn:sident: Recorder do you have any q_uestions for the detainee? 

Personal Representative: No sir. 

Tribunal President: Do the Tribunal Members have any questions for Lhe detainee? 

Summarized Anrn-ers in Response to Questions by the Tribunal Members 

Q. Where was your family during your travels to Iran and then into Afghanistan? 

A. They were in Iran. 

Q. So Lhey stay in Iran while you went to get the papers? 

A. They were in Iran and I was to go m Afghanistan and find a good place to live, a 
good job, and then I would bring them over. 

Q. You were not able to bring your family to Afghanistan yet? 

A. Because of the pressure of not having a place to live or hard times, my family 
could not survive there alone. 

Q. Had you ever been in Afghanistan before this trip? 

A. No. 

Q. Were you ever in the Al-Farouq camp? 

A. No. 

Q. You stayed ii:i .Talalabad for a number of weeks, did you find a job Lhere? 

A. Yes. 

Q. What was that job? 
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A. I met a person there and this person worked in sheep trading. He had an Afghani 
partner with him. I became the third partner. That was my job. 

Q. When you described your time in Jalalabad you said that people there accused lhe 
Arabs of killing an important person. Who was accusing? Were they coalition 
forces or Jalalaba.d leaders, Taliban, who? 

A The Northern Alliance, which iu-e the forces of Massoud, they were the ones that 
said it. When 1 was in the Kabul prison they tortured us for the ffi\)nth we were 
there. 

Q. You provided statements regerdi ng your work in the Tora Bora !\fountains. And 
if you \\iOuld just confirm for me that you were in the Tora Hnra Mountains and if 
you can explain a village or a place in the mountains. It is a very large area. 

A. I ora Hora is a mountain ace a, It is a group of mountains. When 1 went .from 
.Talala bad to the mountains I met the person named Kadus, it was at night. From 
what J understand from walking the area was on a slope of the mountain. We 
walked for a long time. There were caves and we stayed in the caves. 

Tribunal President: Do you have any other evidence you wish to present to this 
Tribunal'? 

Detainee: No. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
· on iven d · · 

Tribunal President 
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Summarized Detainee Statement 

When asked by the Tribunal President if he understood the CSRT Process, the Detainee 
answered, "yes." · 

[The Tribunal President requested a short recess to have a loud noise outside the Tribunal 
room squelched.] 

After electing not to take an oath, the Detainee made the following statement with respect 
to the allegations on the Unclassified Summary of Evidence: 

In regards to number one, [ which reads, "The Detainee arrived in Afghanistan from 
Yemen via Pakistan."] I traveled officially from Yemen to Pakistan. I had an official 
passport from the government. I was given the visa by Pakistan to go from Yemen to 
Pakistan. 

Number two, [ which reads, "The Detainee traveled to Afghanistan for military training to 
prepare to fight."] I didn't travel to prepnre for the fight. I went there to get married and 
for a change of environment. 

Number four, {which reads, "The Detainee provided general irifonnation about nn Al 
Wafa office in Kabul."] I had no relationship with Al W afa or any other organization. 
To prove I have no relationship with the Al Wafa organization, the interrogators told me 
the President of Al Wafa is here at this prison. Go and aslc him ifl had any relationship 
with the organization or if I worked for them. 

Number eight, [ which reads, "The Detainee received mortar training while serving in the 
back lines."] I never received any mortar training. When I was in the Kandahar prison, 
the interrogator hit my arm and told rne I received training in mortars. As he was hitting 
me, I kept telling him, no I didn't receive training. I was crying and finally I told him I 
did receive the training. My hands were tied behind my back and my knees were on the 
ground and my head was bleeding. I was in a lot of pain, so I said I had the training. At 
that point, with all my suffering, ifhe had asked me ifl was Usama Bin Ladin, I would 
have said yes. 

Regarding 3.b, [which reads, "The Detainee pal1icipated in military operations against the 
coalition."] Two, three, four, and five are 1Jl1 related to the same thing. I had never been 
to Tora Bora. It is true I was injured in the American raid in Afghanistan, but it wasn•t in 
Tora Bora. I had nothing to do with Tora Bora, and no one from here or anywhere else 
can tell me I was there. 

What is my crime? Because of the United States, my harul is handicapped. I can't work. 
I can't do anything because ofmy hand. Am I an enemy of the United States? I never 
knew any Americans until I came to this prison. Americans should know who their real 
enemies are. What is my crime for being here for three years? That is all I would like to 
say. 
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Questions to Detainee by Tribunal Members 

Q: You speak Arabic, correct? 

A: Yes. 

Q; You went to Pakistan for a wife? 

A: Yes, I did. 

Q: They speak Pashtu in Pakistan, correct? 

A: I don't know. 

Q: You didn' t answer allegations in section a, numbers 3, 5, 6 and 7. Are those true? 

A: l' d ra1her keep silent. 

Q: You say the President of Al Wafa is here. If you know that, what is his name? 

A: I don't know. 

Q: How did you pay for your trip from Yemen to Pakistan? 

Detainee: Am I free to answer or not? 

Tribunal President: Yes. 

Detainee: I already talked about this before. 

Tribunal President: We are not privileged to any of the information that you may have 
given to interrogators. We need to have answers to 1hese questions to make an 
appropriate decision. 

Detainee: I can't answer. 

Tribunal President: Are you willing to answer any other questions? 

Detainee: I am complaining and holding the United States responsible for what happened 
to my ann. They threw things and shot at anyone that was on the ground. First, they 
have to know who was fighting them and who wasn't, not just bombarding and throwing 
bombs at everyone on the ground. 

Tribunal President: Does that conclude your statement? 
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Detainee: Yes, that is it. 

Tribunal President: Would you like to answer some questions? 

Detainee: No, I don't want to. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, U.S. Army 
Tribunal President 
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Summarized Unsworn Detainee Statement 

[The detainee elected not to be present at this Tribunal} 

Tribunal President: Personal Representative I understand that you have information to 
present to the Tribunal on the detainee's behalf. 

Personal Representative: Yes sir. After the detainee looked at the unclassified evidence 
we went over the individual points. I will be grouping some of the points together as 
many of them are related. 

Personal Representative: On the first two points: 
3 ,a.1. (The detainee voluntarily traveled from Yemen to Afghanistan in November 2000 
to fight the Jihad.) 

3 .a.2. (The detainee stayed at a Taliban guesthouse in Quetta, Pakistan during his travel 
to Afghanistan.) 

Yes he did voluntarily travel from Yemen to Af gharu stan. He noted that this was well 
before the September 11th 2001 attacks. He was there in November 2000 and he did 
admit that he went there to fight in the Jihad not against the Northern Alliahce and 
against the Americans. 

Regarding him staying in a Taliban guesth01..1se. Yes he did stay in a Taliban guesthouse. 
The Taliban was the recognized government by many countries prior to September 11th

• 

Personal Representative: 3.a.3 (The detainee stayed at an Al-Qaida guesthouse in 
Kandahar, Afghanistan.) He did stay at a guesthouse in Kandahar but had no idea or 
purpose or understanding that it was an AI-Qaida guesthouse. He stated many Arabs 
stayed there. It Wll.S before 2001 and there was no sign stating it was an Al-Qaida 
guesthouse. 

Personal Representative: Ori 3.a.4. through 3.a.9. all relating to the training. I will group 
those together: 

3.a.4. (Th~ detainee trained at the Al-Farouq training camp.) 

3.a.5. (While at the Al-Farouq camp; the detainee was trained on the Kalashnikov rifle, 
PK machine gun, Makarov pistol, and Rocket Propelled Grenades RPG' s).) 

3.a.6. (The detainee was also trained in trench digging, disguise, mountain climbing, 
map reading, and orienteering at Al-Farouq.) 

3.a.7. (The detainee returned to the Al-Farouq camp for advanced training, which 
consisted of preparation for fighting and reconnaissance techniques.) 
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3.a.8. (The detainee was atA1-Farouq on the separate occasions when Usama Bin Laden 
lectured.) 

3.a.9. (The detainee also received training at the Kandahar airport. This training was in 
personal security, survival skills, how to ubtain a passport without drawing attention to 
one's self and how to get through customs.) 

The detainc~ stated that when he was captured and brought to the Karachi prison lots of 
people wen: being tortured. Toe detainee had his papers and passport going into prison. 
He was told that be would go home. He was ta.'<en to a prison known as the prison of 
darkness. At that prison there was very bad tor'.ure conducted on people in there to 
include the detainee. He said his testicles were disfigured to the point where they cannut 
be repaired and he showed me some dark scar marks on bis face and said they would 
never heal. He said the torture was so bad that he knew by making up and agreeing to the 
training that it would stop the tortw-e. When he was first brought to the United States he 
was terrified chinking he would be tortured. Later he found out that he wou[d not be hurt 
or tortured. ·:his was true. As a result of the lessening of the fear he told the 
interrog~1ors th~ truth about when he was in Afghanistan. 

Personal Representative: On 3.a.10. through 3.a.13. 

3.a.10. (The detainee assisted the Taliban on the front lines near Kabul, Afgh~nis1an.) 

3 .a. I 1. (1be detainee stated that he fought on the front lines for one week.) 

3.a.12. (The detainee was in Afghanisun during the fall of Kabul.) 

3.a.13. (The detainee was arrested in a guesthouse in Karachi, Pakistan on l l September 
~002.) 

'Jbe detainee stated he was in Afghanistan for one week. He was only on the front lines 
[or one -week. He ha.cl no military experience therefore he was not put on the line 
pcnnanently. There was no action or no fighting and he: was there out of curiosity and to 
stand guard. 

Tribunal :\1:ernt'ler: Did he SllY when this was roughly? 

Personal Representative: He said he went to the front line in 2000. In 3 .a.10., he said 
yes, but he had no experience, he was at the back of the lines and his functions wen: to 
bring supplies back and forth. He assisted witt. bringing the supplies and went to the 
front Hne for a one-week period. But he did not fight. 

In 3 .a.11., it states that he fought on the front lines. The detainee stated that he did not. 
There was no fighting but he was given a weapon. 
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On 3.a.12., yes he was in Afghanistan during the fall of Kabul and was subsequently 
arrested in Karachi Pakistan on 11 September 2002. 

AUTHENTICATION 

I certify the marerial contained in this transcript is a true and accurate swnmary of the 
testimony given during the proceedings. 

Tribunal President 
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Summarized Sworn Detainee Statement 

The Tribunal PresiJJent read tlu hearing instructio"s to lhe detainee. Tile detainee 
ronfirmed that he undenwod the proceu a1td had no q 1'eslions. 

Tribunal President: The detainee election fonn states you want to participate in the 
Tribunal. It also identifies you requested 3 witnesses; this Tribunal approved your 
request for 'Witnesses. We mo.de a request to the Departmen1 of State to contact your 
embassy of Afghanistan. The Afghanistan Embassy was to locate your Brothers. We 
didn't get a response from the Embassy. We have not heard from the witnesses. Do you 
understand? 

Detainee: Yes, I understood. I live close to where the American forces are. Americans 
can even take it to them. 

Tribun11.l President I understand but if we don't have cooperation from the Afghanistan 
Embassy then we cannot do anything without their authorization. Do you understand? 

Detainee; Yes. 

The Recorder presented Exhibits R-1 into ~ldence and ga,,e a brief description of tl,e 
co1ttents of the Unc/assifud Summary of E'llilknce (ExJ,ibU R-1). 

The Recorder conjirffli!d that he had. no furlher 1111cla.ulfled evidence or wit11esses and 
requested a closed Trib11nal sen·ion to presetu classified e,•iJlt,rce. 

The Tribu1tal President states to the deta;,ree he ma)' now prt.stnt any 
ttJ/denwinformation to the Tribunal wilh the assistance of his Personal 
RepresentaJive. 

Detainee: About the!le allegations, the Personal Representative talked to me about them. 
The~ allegations are not base<l on the truth; they are lies. It was in the evenin& when 
Afghan and American forces came to my door and .... 

Tribunal Ptesidcnt: Before you continue would you like to make your statement under 
oath? 

The Detai"ee took the Muslim oath. 

Tribu.nal President: Would you like the Personal Representative to read the allegDtions 
one by one; then you respond to the allegations. You will then have the opportunity to 
add any statement after that. 

Detainee: Yes 
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3.a.l. The detainee purchased explosives from an individual wlw is known to sell high 
explosives to anti-coalition militants. 

Detainee: This is all not correct. 

3.a.2. The detainee is an anti-coalition militia member. 

Detainee: This is all not correct. 

3.a.3. The detainee purchantd a Kalas~nikov rifle, six magazines, rwo hand grenades 
and one American Bolt-Action Clip-Fed rifle from a shop in Kabul. 

Detainee: This is a lie that I bought this from Kabul. I bought it in Gardeyz, and that was 
a long time ago - when the mujah.ideen were fighting against Russia. 

3. b. J. The detainee is responsible for a rocket attack on the Gardeyz Firebase. 

Detainee: This is not completely correct. 

Tribunal Preside:ct: Would you like to add any additional infonnation. 

Detainee: I am innocent. Why have I been here for two years? Well not two years, but 
one year and a few months. I am innocent. Why are you keeping me here? This is my 
statement: if someone has proof on me; they have to bring it forward. Otherwise, they 
don't have to keep me in here; it' s a waste of time. 

Personal Representative Questions. 

Q. The weapons you had, do you remember what year you got them. 
A. I bought the Kalashnikov when the rnujahideen were fighting the Russians. The rest 
of them I bought at that time. I am not sure of the year. 

Q. Why did you buy the gun? 
A. We were scared; the location of my house is out alone. This was for our protection, 
for the house. 

Q. Was the gun bought or did your father give it to you? 
A. The gun was from the United States; it was bought by my father. I purchased the rest 
of them. 

Neither the Personal Representative nor the Reco,do had any further quutions. 
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Tribunal Members' Questions. 

Q. Did you ever buy hand grenades? 
A. Only 2 of them. 

Q. Did you ever use them? 
A. No. 

Q. What is your occupation? 
A. My father was a jeweler, and I knew a little about it. My father was a cattleman and 
sheep fanner, and that is what I like to do. I would also take them to the center to sell 
them. 

Q. What province are you from? 
A. Gardeyz. 

Q. When you were arrested, was anyone with you or were you alone? 
A. My brother was with me. 

Q. Just one of your brothers? 
A. Yes, on]y one. 

Q. Did you have any weapons when you were arrested? 
A. No, it was at my house. 

Q. Not with you? 
A. No. 

Q. As far as you know, is your brother still in custody? Or> was he released? 
A. When I asked the translator, he said that my brother was released. 

Q. Did you know about the attack at the Fire Base? 
A. No. 

Q. Did you hear rockets or grenades going off in the distance'? 
A. Yes, sometimes I could hear the sounds of guns. 

Q. Why did you have rumd grenades? 
A. When I bought that gun, the own.er told me if I want them he would give them to me. 

Q. Did you ever tell anyone that you were responsible for a rocket attack on a firebase? 
A. No, I didn't. 
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Q. Do you know if anyone has reason to lie about you? 
A. I just know that, when they brought me here, they asked me; why are you here? I told 
them l didn't know why. They asked me if I used rockets against the military place, and I 
said, ''No". They asked me about my enemies. Do I have animosity with anyone? I told 
them "Yes". 

Q. Do you have enemies who made up these allegation against you? 
A. When I was int.errogated, l said the Ilallles of two people. Then, later on, I thought 
that maybe it 'WllSn't them, 

Q. Have you ever fought with Taliban against anyone? 
A. I have never fought in my life. 

Q. Do you have any association with anyone from al Qaida? 
A. No, I swear to God I didn't know what al Qaida was. When I came to the camp, they 
described them to me. l thought all Taliban was supposed to be al Qaida. 

Tribunal Praident's Questions. 

Q. Did you use the weapon that you purchased? 
A. No, only one time at a wedding party. I used two magazines. 

Q. Were you ever approached to join the Taliban or al Qaida? 
A. No. Why should I do that? I was too busy working. 

Q. Are there groups of Taliban in your province? 
A. I swear I don't know anybody in our area. We only have 10 to 12 houses over there. 
The rest of the people from those houses went to Pakistan as refugees. Most of them left 
when Russia attacked. 

Q. Is anyone in your town a Taliban soktier? 
A. Yes. At the checkpoint, not too far from us, they are there. 

Q. Did they have any control of the area? 
A. Only the checkpoint. 

Tribunal President: Is there any other comments you want to add? 

Detainee: No I have said all I wanted to say. I am innocent. 

The Ttibunal President conjlrmtd that the detainee had no further e11idence or 
witnesses to present to the Tribunal 
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The Tribunal President explained tlte remainder of the Tribunal process to tJ,e 
detaine.e and adjourned the TrihU11al. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary oftbe 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, United States Anny 
Tribunal President 
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Summarized Detainee Statement 

Tribunal President: Hani Abdul Muslih Al Shulan, you may now present any evidence 
you have to the Tribunal and you have the assistance of your Personal Representative in 
doing so. 

Tribunal President: Do you wish to present information to this Tribunal and would you 
like to make your statement under oath? 

Detainee: I do not wish to take the oath, but I will answer the questions. 

Tribunal President: Good, you may begin. 

In response to allegation 3a, Detainee supported the Taliban and allegation 3a(l), 
the Detainee arrived in Afghanistan in approximately July 2001t from Yemen vie 
Pakistan. 
Detainee: Please repeat that information. 

Personal Representative read the allegations to the Detainee again. 

Detainee: I do not recall the date that I arrived in Pakistan. 

In response to allegation 3a(2), the Detainee resided in Taliban safe houses during 
his travel to and within Afghanistan. 
Detainee: I had to stay in a place that was safe. 

Tribunal President: I would just like to remind everyone to speak up, so that the reporter 
can hear it on the tape. 

Detainee: Do you speak Arabic? 

Tribunal President: No, but we have to record everything. 

Detainee: Fine. 

In response to allegation 3a(3), the Detainee traveled to Afghanistan in response to a 
fatwa for the purpose of fighting coalition forces. 
Detainee: I did not say that during the interrogation, 

Personal Representative: Do you have more to add to that? 
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Detainee: I did not go for the fatwa purpose. An inte1TOgator asked me that question, 
there are other people that go for the purpose of fatwa but I did not go there for that 
purpose. 

In response to allegation 3a(4), the Detainee had in his possession at capture a Casio 
watch, model# A1S9W, which has been used in bombings linked to al Qaida. 
Detainee; I had a Casio watch but don't know the number. Please present the evidence 
that I used it as an explosive device. 

In response to allegation 3a(5), the Detainee was proficient with a Kalashniko'I' rffe. 
Detainee: Everybody uses that particular weapon. 

In response to allegation 3b, the Detainee engaged in hostilities against the United 
States and its coalition partners and allegation 3h(I), the Detainee was armed with 
an AK-47 rifle. 
Detainee: I said that I had this type of weapon, but it's not for any enemy activities or to 
fire at the coalition. 

In response to allegation 3b(2), the Detainee was present in the Tora Bora region 
during the U.S. air campaign. 
Detainee: lbat's not true, I left that place. To leave Afghanistan or exit Afghanistan 
there was no other way for me to leave except for that pl.ace. I did not stay in the 
mountain. 

In response to allegation 3b(3), the Detainee was captured in Pakistan near the 
ACghanistan border by Paki!ltani forces. 
Detainee; They did not capture me. I turned myself over to them, so I can exit 

Personal Representative: Do you have any final statements you want to tell the Tribunal 
about the information that says you are a Taliban and that you engaged in hostilities 
against the United States? 

Detainee: I was not doing that. 

Personal Representative: That was all there is. 

Detainee: That's all I got. 

Tribunal President: Would you be willing to answer questions for us? 

Detainee: As long as it is related to these accusations I have no problem with that. 

Tribunal President: Thank you. 
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Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the 
Detainee? 

Personal Representative: No, ma'am. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee? 

Recorder: No, ma'am. 

Tribunal President: Do any Tribunal members have any questions for the Detainee? 

Member: Yes, ma'am. Could you please tell us what your purpose was in going to 
Afghanistan? 

Detainee: To get employment and save money. 

Member: Who paid for your travel to Afghanistan? 

Detainee: I took the money from my father. 

Member: Are you a Yemeni citizen? · 

Detainee: Yes, I am. 

Member: And what was your usual occupation in Yemen? 

Detainee: I was not employed; I was a student. 

Member: Did you ever have military training? 

Detainee: No, I did not. 

Member: In the bouses you stayed in Afghanistan did you see any members of the 
Taliban or al Qaida? 

Detainee: I don't know which one of these people I saw, al Qaida or Taliban. I did not 
hear about al Qaida until I was put in jail. 

Member: Did you travel with anyone when you went through Tora :Bora on your way out 
of Afghanistan? 

Detainee: There were a lot of people. 

Member: Were any of them anned? 
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Detainee: Some oflhem, they were carrying weapons. 

Member: Were you carrying one at the same time? 

Detainee: Yes, I was. 

Member: Did you receive any injuries while you were in Afghanistan? 

Detainee: No, I did not. 

Member: That's all the questions l have; thank you. 

Member: I have questions ma'am. Who told you that there were jobs in Afghanistan? 

Detainee: Nobody told me I went there on my own. 

Member: So you did not Jcnow if :here were jobs th.ere, but you went anyway? 

Detainee: I wanted to go to any city or state where I could get a job. 

Member: Why did you pick Afghanist:i.n'f 

Detainee: Becaust:l I did nN need residence or visas. 

Member: How did y(.iu know where to go when you reached Pakistan or Afghanistan? 

Detain~: There was a man who gave me directions and was guiding me how to get 
there. 

Member: Where did you meet this man? 

Detainee: In Yemen. 

Member: Who is this man? 

Detainee: The name of that man ·was Saleh Al Raeni. 

Member: Was SaJeh Al Raeni associated with any mosque? 

Detainee: Yes, for sure. 

Member: Do you recall the name of the mosque? 

Detainee: I meet him at a mosque called Al Forkan. 

tSN 11'225 
EndQsurc (3) 

Pagdof8 

UNCLASSIFIED//¥000 002167 



U~CLASSIFIED/fFOUO 

Member: Do you believe in jihad? 

Detainee: That is not included in my unclassified evidence. 

Member: Did you go to Afghanistan to fight jihad? 

Detainee: The first question was why I went to Afghanistan. I have already answered 
chat question. 

Member: 1 have no further questions. 

Tribunal Pre~ident: Where did you go once you arrived in Afghanistan? 

Detainee: I went to Quetta before Afghanistan. 

Tribunal President: And then where did you go? 

Detainee: And then I went to Kandahar. 

Tribunal President: Were you succe!lsful in finding employment? 

Detainee: In Kandahar I was not successful in getting employment. 

Tribunal President: Did you go somewhere else then to go and find work? 

DeUiinee: Ye.s, I did. 

Tribunal President: And wht'Te was that? 

Detainee: I ~nt to Kabul. 

Tribunal President: And you found emp]oyrnent there? 

Detainee: No> I did not. 

Tribunal President: Did you move on from there? 

Detainee: Yes, I did. 

Tribunal President: Okay. Where was your next stop? 

Detainee: I went pest Kabul to a place I can't remember the name. 

Tribunal President: I guess long and short of it is, did you find employment ultimately? 
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Detainee: Yes, I did. 

Tribuna] President: Okay, and where did you finally find employment at? 

Detainee: In the place past Kabul. 

Ttibunal President: !-forth of Kabul? 

Detainee: l do not know, north of Kabul or south Kabul. 

Tribwml President: Okay. And what type of work did you finally tind: 

Detainee: I was a chef's assistant. 

Tribunal President: Okay. If you found work, then what caused you to want to leave 
Afghanistan? 

Detainee: All the problems that had taken place betwei::n the States an.cl I had no intentiQn 
of getting involved. 

Tribunal President: How did you go, leaving from the area around Kabul headed out of 
Afghanistan? 

Detainee: I took the car. 

Tribunal President: Okay. You said that you did go through the Tora Bora region? 

Detainee: Yes, I did. 

Tribunal President: What was your destination? Was it to go to Pak1stan~ 

Detainee: I wanted to go back to Pakistan. 

Tribwial President: According to lbis, I understand you didn•t make it out of 
Afghanistan? 

Detainee: Can you repeat the question? 

Tribwial President: It is my understanding you did not make it out of Afghanistan. You 
were captured in and surrendered--

Detainee: I turned myself over to the Pakistani. 

TribW1al President: In Afghanistan? 
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Detainee: Not in Afghanistan. 

Tribunal President: In Pakistan. 

Detainee: In Pakistan. 

Tribunal President: Can you remember when you were captured? 

Detainee: August 3n1_ 

Tribunal President: Can you tell us what year? 

Detainee: I don't remember the year, but it is the same year I turned myself over. 

Tribunal President: I want to thank you for participating in this Tribunal today. Hani 
Abdul Muslih Al Shulan, do you have any other evidence to present to this Tribunal? 

Detainee: I have no further questions or statement to make, but do you have any proof to 
support these allegations that you presented to me? 

Tribunal President: The only thing that we have seen at this point is the unclassified 
summary. That's all the information that we have. 

Detainee: On what basis do you accuse me of all these allegations? 

Tribunal President: This was prepared for us. So until we see the other documents we 
have no idea. 

Detainee: Fine. 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any other evidence or does the 
Detainee have previously approved witnesses to present to the Tribunal? 

Personal Representative: No, ma'am. 
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Tribunal President: All unclassified evidence having been provided to the Tribunal, this 
concludes this Tribunal session. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, US Anny 
Tribunal President 
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Summarized Detainee Statement 

The Tribunal President read lhe Hearing Instructions to the Detainee. When asked if 
he understood the process the Detainee lnilde the following statement: 

Detainee: I know that these people are gathered together here. 

Tribunal President: Do you understand the process that you are getting ready to go into? 

Detainee: I don't understand. I know that you are asking me questions. 

Tribunal President: Yes that is couect. We will ask you questions. You will also have 
the opportunity to respond to any of the allegations that are read to you today. Do you 
have any questions? 

Detainee: I don't have any questions. 

Tribunal President: Personal Representative, please provide the Tribunal with the 
Detainee Election Form. 

The Personal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-A) t.o 
the Tribunal. 

The Recorder presented Exhibits R-1 through R-3 into evidence and gave a brief 
description oft.he contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1). 

Tribunal President: Faizj you will have an opportunity to respond to these questions a 
little later. Do you understand? 

Detainee: I don't understand whafs going on with the Taliban and Gulbuddin. 

Tribunal President: We will go through it in just a moment. 

Detainee: Can I talk now? 

Tribunal President: In just one moment. 

The Recorder co11f1rmed that he It.ad no further 1mclassifted evidence or wilnesses and 
request.ed a closed Trib11nal resswn to present classij"ud evidence. 

The Tribunal President opened the Tribunal to the Detainee to make his statement and 
tUked ifhe woNld like to make his statement under oath. 
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Detainee: First, I will say hello to you. I don't know the story about Gulbuddin. I don't 
know the story about Taliban. I am a poor person. I have not gone to Khamard, if I had 
gone to Khamard it was because the commender of security asked me to go. 

Tribunal President: Just one moment. Would you like to make your statement under a 
Muslim oath? 

Detainee: It's up to you. I don't understand. I am a poor person. It's up to you. If you 
want I will swear. Taliban, they killed my uncle they killed my son they killed my 
sister's husband. They burned our houses. It's up to you people. 

Tribwial President: Faiz, let's administer the Muslim oath and then you can continue 
your comments. 

· Detainee: I will swear. I am innocent I am innocent and being that I am innocent it's up 
to you. Even in here I have been beaten they have thrown urine on me and even in this 
place here. We were all happy, male and female, that America came and gave us security 
and it was calm. 

Tribunal President: Let's administer. Recorder, please administer the Muslim oath. 

The Recorder admin~ured the Muslim oath to the Detainee. 

Tribunal President: Would you like to respond to the allegations? 

Detainee: Yes. 

Tribunal President: Personal Representative would you assist us with that please? 

3.a.l. U.S.forces raided a compound associated with the HIG commander in November 
2002. 

Detainee: How do I know this story? How do I know this attack? Mr. Translator, I 
don't understand these allegations. 

Tribunal President: Okay. We will go on. 

Personal Representative: I can read from my notes what we discussed if he would like. 

Detainee: Yes. 

Personal Representative: He says he is not Taliban. The Taliban killed his uncle and 
brother in law. In his area the Taliban killed several hundred Shia'as. He has heard of 
HIG (Hizbwl Islami Gulbuddin). He thinks they killed his mother. 
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Detainee: They took ow land. They killed my mother. You can ask. This is true 
information. They killed my family. My wife said they came with a weapon and drew it 
on her. I asked the Red Cross to go and investigate if this was true or not. Ask my 
family. 

3.a.2. The Hizb-l lslami Gulbuddin (HIG) has been ickntified as an organization which 
sponsors terrorism. 

Detainee: Mr. Translator • .I do not understand this Hizb-1 Islami Gulbuddin which is 
partly of Islamic (inaudible). If the Americans didn't come to Afghanistan they [Taliban] 
would have killed all ofus. You people [Americans] you are the ones who helped us to 
be alive. Even in here they beat me, spit at me, and throw urine at me. You can: ask that 
these Arabs and the rest, they won't even speak to me. You can ask. 

Personal Representative: Then further from the notes. The HIO took the land deeds from 
the people. His family fled and became refugees. 

Detainee: Yes. 

3.a.3. The Detainee is associated with a commander in the Hizb-l lslami, Hulbuddin 
(HTG). 

Detainee: No, No. You think about it. When they killed my mother, when 1hey don't 
like me and even in here they spit at me and when the confiscate my land you can think 
for yourself. It's up to you to decide. 

3.a.4. The Detainee was found carrying messages for a HIG commander and Taliban 
intelligence agent at the time of his capture. 

Detainee: Mr. Translator, the note that was with me was for Marlim Mahurdam (ph), 
The note that was with me was for Marlim Mahurdam (ph) and Zahir Isar (ph) and Abdul 
Arhim (ph) and Padam Hussen (ph) the other names l have forgotten. They had asked for 
apologies. It's not like this and it's up to you. The reason that I have this (inaudible) was 
because the commander of security was my friend. I went to get the documents for my 
land back. If I didn't do this, the commander of security would have captured me 
himself. For a year and half my house was very close to a location where Americans 
were staying. The American forces, they dropped food and everything for us. They 
would help us. I don't know all this. I don't rea.Hy understand this question. There is 
one person over there, his name is Shir Alrah (ph) he is friends with Kalele (ph). When 
Kalele (ph) was in Bamian, I was detained for ten days. Before the Taliban they detained 
me for eleven days. The reason was that Shir Alrah (ph) was interested in marrying my 
sister. That's why he made up these allegations. I told him that it was up to my sister 
who she wants to marry. I cannot force her to many a person that she doesn't want. I 
have respect for you because you saved our Jives. If you people didn't come, they would 
have killed us all. From my village, plus or minus two hundred Shia'as were killed. You 
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can ask yourself, This is not a lie. If you people weren't here to come and help us, we 
would have all died of hunger because you give us food At our house we didn't have 
even a little bit of oil. You can ask. Even my children were barefoot. I am a poor person 
and I don't understand all this stuff. We thought America came over there and brought 
security for us. I went with the commander of security to get the documents to get my 
land back. Four American vehicles came and took the weapons from the person. When 
people saw the American vehicles, they were very happy and they came to greet them. 
After the vehicles came to Bamian, Sh.ir Alrah's (ph) brother and his llllcle were going to 
apologize to the Governor. Because (inaudible) they forced me to go and do this. They 
give me this letter and I brought it back. Now my poor family have no food. they don't 
have anythiug, and I was detained. I took the letter to Shir Alrah's (pb.) room. They told 
us that they were sending me to the office of security and I told them I would go in the 
morning. I stayed at my uncle's house and rested. Americans came and asked where is 
Fas Alah (ph)? They showed me the lct~r and I told tbem to go investigate the names of 
the peopk in the letter, I am e poor person. They told me and up until today I don't 
understand what happened and what didn't hllppen. I don't know what happened to my 
family. I don' t know what happened to my children. Fas Alah (ph) went through a lot of 
trouble. God knows thllt for one or two years the only thing we ate was bread made out 
of rye. You know yourself. 

3.b. The Detainee participated in military operations against the United Srates or its 
coalition partners: 

Detainee: You think about it yourself. I don't understand this. People know where I was 
and what I did. 

lb. 1. The Delaine~ laid mines for the Taliban and hes laid mines in Mad,, A,fghcnistan 
fi.>r the HIG and Taliban.force in the J(J,amard Valley. 

Detainee: God knowli that I don't know how to do all of this. My hands are scarn:d by 
sickles, you can see my hands. My hands are a farmer's hands, marked by sickles. I 
don't know how to do all of that. I wasn't a big petson. I didn't have all that power. 
You think. about it yourself. When they beat us Md they took our land. If the Americans 
hadn't come, they would have killed us all. At home we don't have fuel. ln this country, 
look at the food we are gi,·en. If we could find fuel, then we couldn't find salt; we find 
.salt, we can't find oil or we couldn' t find matches. You can ask about my life, what can l 
say? You can think about it yourself. Even in here the Taliban doesn't like me. Even in 
here they throw water on me they throw urine on me and they beat me. If the Americans 
hadn't come, they would have killed us. They took our land. You cannot find o~ 
Hazara (ph) who is a supporter of Taliban or Gulbuddin. I said that we bave to respect 
these people [Americans], they have served us. It's up to you. 

3.b.2. The Detainee was s11spec1ed of traveling to Bamian, Afghanistan with the intent ta 
conduct or coordinate mining operations against the United Statef; Special Forces. 
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Detainee: For a year and a half, I was very close to Americans. I didn't do anything. Do 
I travel far to do anything like that? I loaned land to them for so much wheat. There is 
one organization and the name of it is Solidarity and every year they give me one 
hundred forty units of wheat. 

Tribunal President: The organization again is what? 

Detainee: Solidarity. The same as you [translator} said it. 

Translator: I don't know 'Nb.at he said ... It' s the same as you [translator] said it. 

Tribunal President: You said? 

Translator: Solidarity. 

Detainee: Solidarity. Yes. 

Translator; May I ask my fellow Afghan linguist if she knows? 

Tribunal President: We'll just go with what he said. Faiz, do you have any other 
comments that you would like to add to the allegations? 

Detainee: I don't have anything else to say. You can think yourself. 

Tribunal President: Does this conclude your statement? 

Detainee: I am a poor person and it's known for you. 

Tribunal President: Does this conclude your statement? 

Detainee: Yes. I don't have anything else to say. It's up to you, 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the 
Detainee? 

Personal Representative: No ma'am. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee? 

Recorder: No ma'am 

Tribunal President: Do any Tribunal members have any questions for the Detainee? 

Tribunal Members' questions 
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Q. Can you tell me what the name of your village was? 

A. I lived in two different places. One village is Mader in the district ofKamald. 
One is the village ofSarasiab in center of Bomhi.a (ph). 

Q. Where did you own the land that you lost? 

A. That land was in the district ofK.arnald village of Mader. This was 15 drad (ph), 
that is a unit ofland. 

Q. Where were you apprehended or arrested? 

A. The center of Barna in in the village of Sarasiab. 

Q. You say that you were carrying a note from the commander of security. 
Commander of security for what? 

A. Barnian is very cold and they had burned our houses and I had fixed the house. 
The Bamian security office they are the ones who gave me the note. 

Q. Did you travel to Bamian to get this note? 

A. I was going from Bamiaii to Kamald. 

Q. But you got the note in Bamian? 

A. I took the letter from Bamian to Kamald. 

Q. Just to clArify; you were handed the letter by the commander of security? 

A. The chief of security of Bamian and his deputy. 

Q. Did you see the letter, did you see what it said? 

A. No. They told me to send a picture and the registration number for the weapon. 
Ten days later, the Americans came and took his weapons. Adel who was the 
deputy commander of security said we going to come to Kamald to collect the 
weapons. That's when the Americans came with four vehicles, People were very 
happy. They greeted them. I saw Shir Alrah's (ph) brother and his uncle. They 
wanted to go and apologize to the Governor, so I brought the letter. I brought the 
letter to Shir Alrah (ph) and I went to my uncle's house. Then they came and 
arrested me. That's the story. 

Q. Were you armed when they arrested you? 
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A. Where would I get a weapon? 

Q. Do you have any training in how to use weapons? 

A. Ne. God knows I don't understand. 

Detainee: Even dur.ng Miger Halidin (ph) I was still poor and didn't do anything. All 
my life there was only one fune l had a weapon. There was one time a guy came from 
Kabul to Bamian. W c were in the service and they gave a weapon to me and when I 
saluted with the weapon they beat me and threw :ne on the groLW.d. All my life, the only 
thing I remember from the mili1ary is that. 

Q. What province are you from in Afghanistan? 

A. rm from Bamian, 

Q. Was Shir Alrah Taliban or Gulbuddin? 

A. He was with Kalele (ph)? Hefore Taliban Kalele (ph) was in Bamian in 
Afghanistan. l don't know what he is. 

Q. You said before that you were beaten and they threw urine on you. You are 
talking other Detainees hece correct? 

A. In here rhey did. 

Q, Other Detainees'? 

A. The Detainees asked for translators, My back still hurts and the doctors gave me 
injections. The dodor gave me medication. Still my back hurts. They th.n:w 
urine at me. They spit at me. Right now I'm close to the MPs end they see me 
and I am comfortable and nobody bothers me. I don't know any other language 
except Farsi. I wish I knew other languages. Two years here and l didn' t learn 
any. I wanted u, go to classes to Learn words like MP and cup. Ifl learn some of 
these English words then my problem is solved. 

Q, And you have Oe'\ler had any el(perience with landmines, anti-personm:l mines, 
anti-vehicle mines? 

A. God knows I don't know anything about that Now I hear these stories. 1'ow I 
hear these allegations, 

Tribunal President's questions 
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Q. Earlier you said that you think Shir Alrab (ph) made some allegations against you. 
What allegations? 

A I told you that he was interested in marrying my sister. Kalele (ph) also had put 
me in prison for eleven days. Then Padam Husscn (ph) had taken our land. I 
couldn't go to Kabul. I went to get the deed for my land. It's tough to obtain 
these documents because there are two types of documents. ln the Khamard 
region there's five to ten Shia.'a families. During the Taliban they came in and 
stole our belongings. They treated us very badly, with cruelty. I wanted Shir 
Alrah's (ph) help because Shir Alrah (ph) knew the gcivemor so he could help me 
to get my land back. I was resting when they came and got me. Everybody knew 
that I d1dn't do anything wrong. Day and night I was very close to Americans. 
They gave us food. W c: were very happy to see the American presence 01-·er there. 

Q. Toe question was, you accused him allegations. Was there a specific allegation or 
were there ar.y allegations on this unclassified summary that you thought Shir 
Alreh (ph) had developed? 

A. During 1he Kalele (ph inaudible) I know that the govc:rnor knew him. God knows 
and he himself knows. \\-'hoi:vcr has ~eated me bad God will take ca.re of that. 
I Jere as a Detainee we are treated good. We are like guests here. They give u~ 
good food. They give us good clothing. 

Q. Do you know name ('If the commander of security? 

A. No. l know his Deputy. His name is Adel. I knew him from school. l saw him 
also in the LC1ya Jirga. rne Loya Jirga is a commission of people who set laws. [ 
told him that IJiesc:; people were mean lo us and they were cruel to us. Because in 
the strip of Khamaro people grow opiwn and there is not enough water for us. 
The deputy commander of security told us to gi,'e him the names of people who 
grow opium. Alter that I ended up here. They have killed my mother and what 
can I do? 

Q. Who actually arrested you? 

A. The Americans. He was American. He couldn' t speak Farsi. There was one 
translator. When: we were is close to where Americans were staying. 

Q. Did you support the Taliban or U.S. at any time? 

A. I was a refugee. The Americans carr.e and previously they had burned our houses. 
We came over there to Faut (_ph) inBamian. O~ help organization gave us 
enough wood to build a house. Because the weather was so cold and my wife was 
pregnant and Bamian was cold we decided to go to Khamard. I didn't have any 
wood, we didn't have e.n}thing. "!1iey gave us twenty pieces oflumber so we 
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covered the house. The help organization had given a door to me and I haven't 
even put the door in. I covered the house and the door was at the house of the 
husband of my sl&ter. In wintertime it gets cold and it's freezing. Wben they 
make bread, the heat heats the house. When Taliban bumed the houses, we didn't 
ha.ve equipment to make bread with. 

Q. Earlier you said that the~ were people in your village that bad weapons. Why did 
they have weapons? 

A. They said Padam Hussen (ph) has weapons. The relatives of Padam Hussen (ph) 
were the ones who had taken our land. The person who bad taken my land was 
named Bis Malah (ph). Aldin (ph) came and told me he was going to take some 
of these weopons and I was happy. l saw four American cars come, with a 
translator. I told them to come have tea with~- It was the month of Ramadan. 
They told me that they had their own food. They stayed there until dinnenime 
and then they left for Bamian. 

Q. Did you have the weapons with you? 

A. No. 

Q. Were there weapons in the house that you were in7 

A. No. 

Tribunal President: Any other Tribunal members ha,•e questions1 

Q. Before you left, while you were in Afghanistan, were you very religious, 
medium? How often did you go to the mosque? 

A. I'm from Khamard and mosque is one hour away from me. The Sunni, they tried 
to teach us how to pray and everything and tried to teach me something but I 
didn't learn it Once a year there is a special place that we pray. Once a year we 
go to that special place and pray. The Taliban had killed the mullah. His name 
was Salabar (ph). We don't have anytlting. 

The Tribunal Prtsident ~onjlrlnl!d that the Personal Representative had no further 
evidence to present and that tire Detainee no previously approved witnesses to present 
to the Tribuna.l and closed the o~n 1essio1t. 
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The Tribunal President explained the remainder of the Tribunal process to the 
Detainee and adjourned the open session. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, U.S. Army 
Tribunal President 
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Summarized Unsworn Detainee Statement 

The Tribllnal President read the Hearing Instructions to the Detomee. The Detainee 
confirme.d that he understood the process by answering as foUows: 

Detainee: So so. 

Tribunal President: Do you have any questions concerning the Tribunal process? 

Detainee: I don't have any questions. 

Tribunal President: If you have any questions as we go along, please feel free to ask 
them. 

Detainee: I just wanted to find out if whatever I'm going to say lo the Tribunal, is it 
going to be considered as refuting the evidence against me? Will it have any weight? 

Tribunal President: I' 11 tell you that we look at two things when we come lo this 
Tribunal. We look at the evidence that the Recorder presents to us and we listen to what 
you have to say in your oral statement. 

The Recorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R~l) to the 
Tribunal. 

The Recorder presented Exhibit R-2 into evidence and gave a brief description of the 
c.ontents of the Undassij"ied Summary of Evidence (Exhibit R-1) . 

The Recorder confrrmed that he llad no further unclassified evidence or witnesses and 
requested a closed Tribunal session to presenl classified evidence, 

The Personal Representative assisted the Detainee by reading each point on the 
Unclassified Summary of Evidence and giving the Detainee the opportunity to reply. 

The Detainee stated that he WOll/d like to make his statenunt under oath 

The Recorder administered the Muslim oath. 

3.a.l. The Detainee traveledfrom Yeme,i to Afghanistan. 

Detainee: That is true. There is no law that prevents any person from traveling to any 
city or state. The Taliban is a Muslim state. Because I am Muslim person, I can travel to 
any Muslim country. If having gone to the Taliban makes me an Enemy; that means that 
all of the Afghanistan people are accused of being Enemy Combatants. Because the 
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Taliban was the governing authority there and they were just following their orders. 
That's unreasonable. 

3.a.2. The Detainee trained at al Farouq camp. 

Detainee: That's true. 

3,a,3. While at al Farouq, the Detainee was trained on the Kalashnikov rifle, rocket 
propelled grenade (RPG) and pistol. 

Detainee: That's also true. It's my right to learn anything as long as I do not hurt other 
people or hurt myself. Also, when I went to al Farouq camp. I did not know anything 
about that camp. All I knew about it is that it is a charity camp. I told that 1o the 
interrogator during my interrogations. 

3.a.4, The Detainee stayed at a Talibr:m house in Afghanistan. 

Detainee: That's also true. Because I am a foreigner, it's necessary for me to establish 
some kind of rapport or some kind of connection with the government there. I was 
dealing with the government in a lawful way, 

3.a.5. The Detainee was in Kabul during the U.S. bombing campaign. 

Detainee: That's a]so true but that>s beyond my control. 

3.b, l. The Detainee spent three weeks- on the lines in Kabul. 

Detainee: That's true. I did spend three weeks but I was not in the front lines, 

3.b.2. The Detainee delivered food to the soldiers on the front lines who were .fighting 
again.st the Northern Alliance. 

Detainee: For those who know about the front lines, they know that food is not made in 
the front line. I did not distribute the food. I was in the car that was distributing the food. 
I also told that to the interrogators during my interrogations. I'm not sure if they 
translated it properly. 

3.b.3. The Detainee was apprehended by the Pakistani Police in the mountains near the 
border. 

Detainee: I do not know what is meant by the mountain. I was in a village and I turned 
myself over. 

Tribunal President: Do you have any other statements you would like to make at this 
time. 

UNCLASSIFJED/tf6tf0 

ISN# 2:55 
Enclosure (3) 
Page 2 of9 

002183 



UNCLASSIFIED/KOM&' 

Detainee: What about the information in part number four. 

The translator read the contents of part number Jou, of the Unclorsijied Su-,,,mary to 
the Detainee. 

Tribunal Prestdent: Does that conclude your statement or would you like t.o share wy 
other information with us? 

Detainee: I want to discuss part B. 

3.b. The Detainee participated in military operations against the United States or its 
coalition partners: 

Detainee: I never knew that any one of these days that l would be fighting against the 
United States. I also did not even know what the Northern Alliance was. If you are 
referring to the Northern Alliance in Afghanistan ... When I was in Afghanistan the 
Northern Alliance did not even have anything going with the United States. If there was 
any agreement between lhe United States and the Northern Alliance, until after 
September 11th and dudng that time I was not in tbe front line, I was on the front line a 
few months before that time. 

TribWlal President: Does that conclude your statement? 

Detainee: Yes it does. 

Tribunal President: Would you be willing to answer some questions that we may have? 

Detainee: I have no problem answering the questions. 

Tribunal President: Thank you. 

The Tribunal President conjirfflR.d that neither the Personal RepresentDtive nor 
Recorder had any further que.stionJ for the Detainee. 

Tribunal Members' guestions 

Q. A.re you a Yemeni citizen? 

A. Yeslam. 

Q. What is your age? 

A. Exactly 29 years old. 
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Q. Would you describe for us your education? How far did you progress in your 
studies. 

A. I was a student at the University but I did not finish my studies. 

Q. What was your usual occupation in Yemen? 

A. I was only going to school. 

Q. Did you have military training in Yemen? 

A. Yes I did. 

Q. Please describe that. 

A. After high school, there is a one year compulsory training going into the army. 
That's the only year that I have training. 

Q. I'd like to ask you now about your travel into Afghanistan. First, when did you 
leave Yemen to proceed to Afghanistan? 

A. I do not remember the exact date. 

Q. Was it before the events of September 11th or after? 

A. Five to seven months before that. 

Q. What was your purpose in going to Afghanistan? 

A. As I told you before, it's a Muslim state. I heard there was a lot of justice in that 
part of the world. Another reason there was some Choshyn (ph) problem there. 
There was a way for me to go from Afghanistan to the Choshyn (ph). 

Q. Explain, I'm not familiar with Cboshyn (ph) what is the Choshyn (ph). 

A. It's another state that wes involved with the Russians, 

Q. Oh, Chechnya. 

A. I was not sure about the name. 

Q. How did you travel? Describe your travel route. plane, car .. , 

A. I went from Yemen to Pakistan and Pakistan to Afghanistan. 
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Q. Did you fly from Yemen to Pakistan and then drive into Afghanistan? 

A. Yes I did. 

Q. Did you travel alone or did you have companions? 

A. There was another guy with me. 

Q. He traveled as the same purpose as you? 

A. No, he lived there. His house and family were there. 

Q. When you were in Afghanistan, September l Ith happened and you were still 
training and working with the Taliban at that time? 

A. No I was not. 

Q. Please tell us what you were doing then. 

A. During that time .I was in Kabul. I was trying to get married. 

Q. How were supporting yourself then while you in Kabul? 

A. I bad some money on me. There were some people there trui.t would help you find 
houses to be in and food. 

Q. So after September 11 th
, you were living in Kabul looking for a wife and just 

supporting yourself? 

A. Yes I was. 

Q. Did you go to bring food after September 11th or before September 11 "'? 

A. I was not in the front line but way in the back. Something like relaxing there. 
When I decided to go to the front line to visit, I hopped in the car that was 
carrying the food. Then I came back with the same car at the end of the day. 

Q. Your training with al Farouq. did that end before September 110t or after 
September 11th? 

A. A few months before that. 

Q. I'd like to ask you now about your surrender to the Pakistanis. Were you alone at 
the time or were you traveling with companions? 
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A. There were some Afghanis or Pakistanis with me in the same car. 

Q. Wer.e there any other Arabs? 

A. I was the only one. 

Q. Did you have your passpon with you at the time? 

A. I didn't have my passport with me. 

Q. You'd given it to somebody at the Taliban safe house? 

A. No, I had it with somebody, an Arabic individual th.ere. 

Q. Did you have a weapon with. you at the time of your surrender? 

A. I didn't have any weapons. You can't carry weapons with you when you're in the 
city. 

Q. What was the approximate date of your surrender to the Pakistanis? 

A. Gregorian dates I'm not familiar with. The Muslim month is Shaban and that 
equals harvest. 

Q. So you surrendered before September I 1th to the Pakistanis? 

A. What year? 

Q. Just to make it easy, did you surrender before of after the attacks of September 
11 Th7 

A. After. 

Q. Who invited you to al Farouq? 

A. I arrived to the h.ouse there were some Arabs there and I'm new in the area and 
know nothing about the town, They were going to the al Farouq camp and 
because I'm new I wanted to find out more about this Farouq camp and I went 
with them. 

Q. Did you train on anything else besides the Kalashnikov rifle, rocket propelled 
grenade, and pistol? 

A. Yes I did. 
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Q. What was the purpose for this training? 

A. I'm a new person in the area and I wanted learn something new. Other people 
have certain hobbies, mine is weapons. You have plenty of time and you're not 
going to lose anything, you can pick up any kind of weapon. fo the al Farouq 
camp, nobody is going to tell you what to do there. Whatever your desire is if 
you pick up a gun and say I want to learn this, you learn it. 

Q. Do you feel that you could have walked out at any time? 

A. Yes. 

Q. Why did you not hold on to your own passport? 

A. I cannot keep it on my person all the time, because I might lose it or it might 
become tom. I kept it in the house where I was living. 

Q. Why did you not bring it with you when you went to Pakistan? 

A. The passport is a simple matter. '\l;'hen you tum yourself over to the Pakistani 
government and once you've been twned over to the Yemeni government, I can 
get a new passport over there. 

· Q. How did you pay for your travels? How did you have extra money if you did not 
have a job? 

A. It's true that I didn't have any work but I was able to get money from my brothers 
my father, from other people. 

Q. Did anyone or any Fatwa motivate you to go to Afghanistan? 

A. There were a lot of religious people and they ta]ked about Afghanistan being one 
of the best countries for the Muslim to be in. There was encouragement to go 
there. 

Q. Was this someone in Yemen that encouraged you to go? 

A. Yes. 

Q. Do you remember who this person was? 

A. Sometimes they were just advertising it on the radio or talking about it on T. V ... 
encouraging people to go to Afghanistan. 

Q. How long did you stay in the Taliban house? 

ISN#255 
Enclosure (3) 

·Page7 of9 
UNCLASSIFIEDf 11'e)l;8-

002188 



UNCLASSIFIED/,'fOUO 

A. I spent a great deal of time at different houses. With the Taliban for at least a 
month. 

Q. What would you do at these houses? 

A. I used to spend my time reading. I also used to go to the market. Sometimes I 
was playing soccer. 

Q. So the Taliban allowed you to stay for free? They asked for nothing in return? 

A. I don' t know what you mean when you say the Taliban house. All I know is that 
it's a house. 

Q. Okay, did you have to pay any rent? 

A. No, I did not. 

Q. So therefore at this house, you did not have to do anything, they allowed you to 
stay for free the entire time? 

A. They treated me as a guest 

Q. Did you dri'Ve the car that distributed the food to the front line? 

A. I was not driving. I am new. They will not allow me to drive that car. 

Q. Then why did you go to the front line in this car? 

A. I wanted to visit the front line to see what it was like. 

Q. Last question. What was this other person that you traveled with during in 
Yemen? 

A. I do not know what's his reason for being in Yemen. In Afghanistan he used to 
own some kind of perfume shop. I believe he may have the same thing going on 
in Yemen. 

Tribunal President's questions 

Q. How long did you plan to stay when you went to Afghanistan? 

A. [ was not sure but I was thinking ifI like it I'd stay there. 

Q. What did your family think about that? 
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A. My family knew about that. 

Q. When you left to go into Afghanistan what was your destination? Where were 
you headed to? 

A. I went to Saana to Pakistan and then Afghanistan, 

Q. My question is, once you entered Afghanistan where were you headed for? 

A. For sure I wasn't. l didn't know. 

Q. Where did you go when you were in Afghanistan? 

A. I knew that Afghanis like Arabs and I could find somebody to help me out ifl' rn 
lacking for a house for food, 

Q. We knew you went to Kabul, did you go to any other large cities? 

A. No, just Kabul. 

Tribunal President: I want to thank you for participating in this Tribunal today. 

The Tribu11al President confirmed that the Detai11ee had no further evidence or any 
additional stateme,rts to present lo the Tribunal 

The Tribunal Preside,rt confirmed that the Personal Representative had no further 
evidence or prt!ViDIJSly upproved witnesses to present to the Tribunal 

The Tribunal President explained the remainder of the Tribunal process to the 
Detainee and adjour11td the open session. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, United States Army 
Tribunal President 
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Summarized Unsworn Detainee Statement 

The Tribunal President read the Hearing InstrucJions to the Detainee. The Detainee 
confirmed that he 

0

11nderstood the process and ha.d no questions. 

The Recorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) to the 
Tribunal. 

The Recorder presented Exliibit R-1 into evidence and gave a brief description of the 
contents of the Undassi.f 1.ed Sumntlll'y of E-vidence (Exhibit R-1). 

The Recorder conftrmed that he had no further unclassified evidence or witnesses and 
requested a closed Trib11nal session to present classif",ed evidence. 

The Personal Representative assisted the Detainee by reading each poini on the 
Unclassified Summary of Evidence and gMng the Detainee the opportunity to reply. 

The Detainee stated that he would like to make a stat.ement but did not wish to take the 
oath. 

Personal Representative: If I may ma'am. On the 25th of October the two of us (the 
Personal Representative and the Detainee) met for the initial interview. The meeting 
lasted approximately 70 minutes. At the meeting we discussed how we would present the 
information to the Tribunal. We reviewed each of the four pieces evidence presented on 
the Unclassified Summary and I have taken written notes based upon the things that he 
stated. We 'Will present the evidence by, I will review each of the points with the 
Detainee and he '11.'ill respond to each piece of evidence and if there is anything additional 
to add, I will do that based upon my notes. [s that still okay with you (to Detainee)? 

Detainee: Yes. 

3(1) The Detainee voluntarily traveled from Saudi Arabia to Afghanistan in November 
2001. 

Detainee: I traveled from August until about the 29th of September that was the length of 
my travel. The purpose for my visit was because I was a tourist going to visit the area 
and visit the refuge camps. 

Pel'Sonal Representative: Just for clarification. Could you please tell us why did you 
actually go into Afghanistan? 

Detainee: I did not go to Afghanistan. 

UNCLASSIFIED/,fi~t'J~ 
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Personal Representative: The evidence states that he traveled from Saudi Arabia to 
Afghanistan. He stated to me and he's reiterating to you that he did not go to 
Afghanistan. You (to the Detainee) told me you were aITested in Pakistan and as he 
stated the purpose of his visit was to visit refuge camps in Pakisum. 

3(2) The detainee traveled and shared hotels rooms with an Afghani, 

3(3) The Afghani the Detainee traveled with ts a member of the Taliban Government. 

Detainee: He was not Afghani. He's Iranian. I traveled with him to refuge camps in 
Pakistan. From Iran to Pakistan. 

3(4) The Detainee was captured on 10 December 2001 on the border of Pakistan and 
Afghanistan. 

Detainee: I did not go to any border city between Afghanistan and Pakistan. I went to a 
city called Chaman. 

Personal Representative: Some additional notes on our meeting I would like to provide. 
You say that you were gone on your whole trip from your country to Pakistan for about 
five weeks? The man that you met was not an Afghani but was an Iranian. You told me 
that you met him in a store in Iran. You had no previous knowledge of this man. You 
got acquainted with him in the store and one time you asked him where the refuge camp 
was. He said he would take you there. I think you also stated that from Iran to Pakistan 
you did not need a Visa. In most of the five weeks you were gone were not spent in 
Pakistan hut in Syria and Bahrain and that you not arrem:ed you were captured You also 
stated that the Pakistanis were capturing every Arab after September 11th

• Ma'am, that's 
the best ofmy recollection on the notes regarding our meeting on the 25th of October. 

Tribunal President: Would you like to add anything else to that or does that conclude 
your statement? 

Detainee: No I don't. 

The Tribunal President confrrmed that the Personal Repre:s,ntati've had no questions 
for the Dttainee. 

The Tribunal President confirmed that the Recorder had no questions for the Detainee. 

Tribunal Members' questions 

Q. Are you a citizen of Saudi Arabia? 

A. Yes I am. 

Q. Have you had Military training? 
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A. No I did not 

Q. What is your usual occupation in Saudi Arabia? 

A. Cleaning supervisor. 

Q, Would you please tell us how much education you've had? 

A. Ninth grade. 

Q. Did you have a Saudi passport? 

A. Yes I did. 

Q. Were you captured with that passport? 

A. The passpon was not with me when I got captured. 

Q. It was not with him when he captured. Was anyone else with you when you got 
captured? 

A. No I was by myself. 

Q. Did you have any weapons with you at the time? 

A. No I didn't have any weapons. 

Q. Did you carry a weapon with. you at anytime while you in Pakistan? 

A. No I didn't have any weapons on me. 

Q. You told us the man you traveled with was an Iranian but was he never the less a 
member of the Taliban government to your knowledge? 

A. No, I don't think so because I don't know him very well. 

Q. Where were you during the attacks against the United States? 

A. [n the house. 

Q. In Saudi Arabia? 

A. Yes, in Saudi Arabia. 

Q. How long after the attacks before you traveled to Pakistan? 

A. I don't recall the exact date but it was sometime thereafter. My trip lasted for 
about one month approximately. 
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Q. Explain your travel route. How did you get from Saudi Arabia to Pakistan? 

A. I went from my hometown Kohba:r to Bahrain and then from Bahrain's airport to 
Syria. I stayed in Syria and then from I went to Iran. I stayed in lran and then 
from I went Pakistan. 

Q. Did you fly, drive, take a bus, take a cab? 

A. To Bahrain I took the car. From Bahrain to Syria I took the plane. Fmm Syria to 
Iran l took another plane. Then from Iran to Pakistan I used a car. 

Q. Why did you not go dire-ct to Pakistan from Bahrain? 

A I was touring. 

Q. ( take it you were by yourself up to Iran? Did you travel by yourself? 

A. I traveled initially by myself and then I met some other people during my travel. 

Q. Other people, one, two, three? 

A. One. 

Q. Where did you meet this person? 

A. I met the guy because he was the man who was carrying the people to different 
locations. 

Q. Did you meet him in Syria? 

A. He was going to Syria himself. 

Q. So you met him in 'Bahrain? 

A. l didn't stay in Bahrain; I went to Bahrain just long enough to hop on the bus and 
get a taxi to g~t to where I was going. 

Q. When did you get together witb this Iranian? 

A. In Iran. 

Q. Where in Iran? 

A. Do you want the city? 

Q. Yes. 

A. In Zahedan. 
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Q. Is this where you landed when you flew from Syria to Iran? 

A. No. I landed in Tehran. Then from Tehran l went to Zahedan. 

Q. How far away, one hour, two hour, or three hour drive? 

A. I took the plane. 

Q. Took a plane from Tehran to Zahedan, Iran? 

A. Yes. 

Q. How did you meet this man? Did you know him? Was he at the airport? 

A. In the market He had a store in the market. I went to the market and that's 
where I met him. 

Q. What motivated you to travel to Pakistan? 

A. I wanted to visit the camp, the refuge camp. 

Q. Did any fatwa motivate you to go to Pakistan? 

A. 'No, 

Q. Who paid for your travels? 

A. I paid it myself. 

Q, What happened to your passport? 

A. I lost it when I got captured. 

Q. Lost prior to being captured? 

A. My passport was in the car. When they captured me they asked me to get out of 
the car and told the taxi to takeoff. 

Tribunal President questions 

Q, Typically, when you stayed places during your trip you said you stayed in certain 
places, where did you stay? Did you stay in hotels or private homes? 

A. In a hotel. 

Q. You said that you were going to visit the refuge camps, was this still sight seeing 
or were looking for someone or were you going to provide help? 
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A. I went there to visit. I didn't have a lot of money but ifI found out that their 
conditions were bad, I would help them in the future. 

The Tribunal President confirmed that the Detainee llad no further evidence or any 
addiiional statemenis to present to the Tribunal. 

The Tribunal President conf,rmed that the Personal Rq,resentatlve had no flll'ther 
evidence or prettioMSly approvu witneS5es le prese11t to the Tribunal The Penonal 
Representatil'e itated that he l,ad no further evidence. but made the following 
statement: 

Personal Representative: He had told me that he went to the camp out of curiosity to see 
if he could help with the retum back to Saudi Arabia. I just want the record to reflect the 
content of our meeting. No more additional evidence. · 

The Tribunal President explain.ed the remainder of the Tribunal process to the 
Detainee and adjourned the open session, 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, United States A1tny 
Tribunal President 
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Summarized Ururworn Detainee Statement 

The Tribunal President read the Hearing Jnstrudions to tl,t Detainee. The Detai11ee 
understood the process but posed t/,ttfollowing question: 

You said that I have been advi5ed that whatever follows in this Tribunal is going to affect 
me. You said that I am hereby advised that the following applies during the hearing. 

The Tribunal Preddent answered the Detainu and clarified htJw the Tribunal would 
M slr11ctured. The Detainee a,rswered that he w,as saJisfied whh tne answer by stating 
that everything was fine. 

The Tribunal Preside11t informed the Detainee thaJ she Mias aware that he would like le 
participate in the Tribunal process and would be speaking on hi.I own behalf. 

The Tribunal President asked tl,e DetJlinee if he would like ti> make his statement 
under oatlt. 

If the deci9ion is going to be yes or no, go home. then I will swear. !fit's going to be, 
take it to the next level and do this bac:k and forth meetings and follow ups then I'm not 
going to !.-Wear. 

The Tribunal President advised that until all the tvidence was viewed the deciswn 
couldn't be made and lhal he could m111'1! his 1/aJement withollt being iworn. 

I don't like to tak~ the oatc because it is very sacred. 

The Personal Rtpresentotfve asked ,,,e t,anslator lo infonn the Detainee that taking 
the oath now to affirm that whaJ he is ab()UI /() S4.V is true l11 an tffort UJ clarify why ht 
was Ming asked to take tli, oath. 

Yes. I understand that. If you are going to let me go home, I will take the oath. If not, I 
wilI not take the oath. All the information and statements that I am going to make to the 
Tribunal are true and nothing but the truth. Once you make the final decision that you are 
ready to let me go home, I will take the oath. 

Addressing the third poilft of the Unclassified Summary tile Detainee was prep'1ted to 
make his statement hut first asked tJ,e Tribunal to confirm that: 

If I tell my story and make a statement that I will not be rubjected to any torture or any 
mistreatment when J go back to my cell. 

The Tribunal conjl,med that everytl,Jng done in the Tribunal was administraJfre in 
nature OJfd there ~•as no p11nishme,u vairu. 
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I made that statement because during my interrogation, l was forced to say certain things 
to avoid torture. 

The Tribunal President con fumed that tire re would be no tortwe as a product of what 
he says to th~ Tribunal 

The Detaitlet read part thru of tire Unclassif1ed S1lltunary. 

This is based on information possessed by the United States. Is that infonnation based on 
my information or from somebody else? I'm trying to find out if the information that 
based your d~cision on me as an Enemy Combatant; was it from information from me or 
somebody else. 

Tire Tribunal President stated that th~ only information that the hoard has see11 is what 
is in the Unclassified Summary, 

I'm saying this because during the interrogation. my name, number, and picture ... all that 
information fflould have been my name but it was somebody else's. That happened and I 
spoke with the interrogators a number of times and the same thing still cxist.ed, The 
name, number, and pictwe of the wrong individual were still there hut they (the 
interrogators) to referred me. They took me to another camp and had some kind of an 
l.D. The l.D, and the picture did not match me. 

The Tribu,,ol President infornud tire Dttaintt t/,at all they could do was base their 
decision on what was viewed;,, the Tribunal that day. 

[ am concerned that they have ta.ken my name and my number, the other Detainees over 
there they don't know the picture that was shown to them rather it was my picture m 
somebody else's picture. 'Ibey are saying that such and such individual is nwnbcr such 
and such and that's his picture. In reality it was not my picture and people (other 
Detainees) say oh yes, that•s him. 

Any information that was given to the interrogator that you based all these accusations on 
is infonnation from me but I was being threatened and tortured. Whatever information, 
that was given to the interrogator was under duress. It was physical torture and 
psycho{ogical as well. ~y brother is here with me here in camp. Whenever they wanted 
to get some infonnation from me they go to my brother or separate us or create 
movement. They separated two brothers for a period of two years. The letters I used to 
get from back home were never given to me and thllt affected me psychologically. The 
thing you based yow judgment on to arrive at this evidence and these accusatioos are not 
ac~urate. 

Th~ Detainee's response to paragraph 3.a of tht Unclauifled Summary. 
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I never attend, known, or seen anybody from the al Qaeda organization. I never even 
associated myse If with them. 

The Detainee responses w paragraph 3a.J and Ja.2. 

1. Yes I did leave after September 11th
• My departure had nothing to do with the 

attacks or anything political that was happening. My whole purpose for going 
to Afghanistan was to meet my brother who was there and convince him to go 
bacl:: to Saudi Arabia. My intent was to go to Afghanistan before September 
11th but what delayed me was taking my final at the university. l bad my final 
exam on the 23rd of September. After I took my on exam after the 23111 of 
September that's when I left to go to Afghanistan which was after the attack. 
Therefore, my leaving Saudi Arabia and going to Afghanistan had nothing to 
do with what was happening on the 11th of September. To summarize, my 
goal and main purpose is to bring my brother back to Saudi Arabia from 
Afghanistan. My delay was because of my final examination at the university. 

2. 1 didn't even know about this guest house until I was faced wi1h all these 
accusations. I went to that guest house because there was available space nt 
the hotels or some place where I could either rent a house or rent a room. The 
taxi that took me that place told me that the Taliban made the house and 
specified that the house was free for anybody that wanted to come to it, As 
far as I am concerned I was at the guest house and was paying for all my food 
and drinking and all expenses and it was like I was a guest. I did not have any 
training on weapons in the guest house. I saw someone who was an Afghani 
and I asked him what he was carrying and I was told it was a Kalishnakoy 
(audio )(2099). 

The Detainee responses to paragraph 3b 

I am a civilian and I did not participate in anything that has to do military or anything 
else. 

The Detainee resfX)nses to paragraph 3/J,.Jj 36,1; 3b..3; Jb.-1 

I. I never carried any weapon in my lifetime. I never went anywhere on the 
battlefield. 

2. The fact that I am a civilian I was never able to go to the frcnt lines or 
anyplace where th~y were fighting. I didn't have positions on the front line or 
on the back line or anywhere. I met my brother in the city :Khawajah Obar but 
it's not a battlefield • 
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3. I was not detained or captured but I went there myself to tum myself over. So 
they could take me to safer places where I could exit Afghanistan. It was 
during the time specified here (25 to 28 November 2001). 

4. I went to Northern Alliance and found myself being tied down and taken with 
other detainees. You are talking about the uprising. They called it an uprising 
and it's not; it's some kind of massacre. I was even wounded when I was 
there. I was even wounded when I was there. 

I have answered all the accusations and evidence and I have some more points I would 
like to bring to your attention. Repeating the same thing, my goal for going to 
Afghanistan was to bring home my brother from Afghanistan to Saudi Arabia. Nobody 
received me there and nobody sent me from Saudi Arabia. Again, I paid all my expenses, 
from my own finances. I did not speak against the United States or its Coalition partner 
or any other organization against the United States. When I looked at the definition of an 
Enemy Combatant, it didn't say anything to me about me because I am not an Enemy 
Combatant. If I am tortured after this Tribunal I will just withdraw all these statements; I 
will deny them.· I am just giving you all this infonnation based on the fact you that are 
telling me that there will be no torture and not on the interrogations. 

The Tribunal President con.firms thaJ the Detainees slaume11t has conclulkd and asks 
if he if willu,g to answer q11BtilJns from the Tribunal regarding his statements. 

If it's pertaining to my situation. yes. 

The Tribunal President confirms that neitJ,er the Personal Representative nor the 
Recorder has fJlrther questions for the detainee. 

Tribunal Member questions 

Q. How old is the Detainee? 

A. Approximately 25 ye11,rs old. 

Q. What was your occupation in Saudi Arabia before you traveled to Syria to 
Afghanistan? 

A. I was a studentat the university. 

Q. Did you travel with anyone when you went to find your brother? 

A. Yes I did. 

Q. Who were they? 
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A. The university gives me a monthly a monthly allowance, 150 Saudi Riyals. And 
any odds and ends jobs that I could do. Whatever money I earned from that I 
saved. 

Q. What was name of his University? 

A. Al-Imam Mohamed ibn Saud Islamic University. 

Q. Did he have a passport in his possession when he traveled? 

A. Yes. 

Q. What country issued it? From Saudi Arabia? 

A. Yes. 

Q. And that was with. the name that he told us today? 

A. The name that's in the Unclassified Summary is missing one of the family 
names ... Abdul Aziz Sa'a.d Alfaldi (ph 3012). Maybe they have it recorded in the 
passport department, maybe they didn't. Some doc'Wllents carry last name 
(audioX3042) other documents did not. 

Q. You told us that you were going to attempt to bring your brother back from 
Afghanistan. Why was your brother in Afghanistan? 

A. I don't know why my brother went to Afghanistan but my brother is here in the 
detention and anybody can ask him. 

Q. You told us that you believe that your identity has been mistaken by us. 

A. Yes. 

Q. Who do you think we are confusing you with? 

A. Maybe with somebody else that has bigger beaid, larger beard, I don't know. 

Q. Who is that person's n~e. ifhe knows it? 

A. I never looked the pictured very closely but if you bring that picture again I can 
identify if it's the same guy or not. 

Q. Just to be clear. The brother that he went to bring back from Afghanistan is the 
same that is in the camp with him? 
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A. I was accompanied by a guy named illsir Ywnani (ph 2705). 

Q. Was he a Saudi as well? 

A. Yes. 

Q. And why was he traveling to Afghanistan? 

A. I believe he went there to find out wha.t was going on in Afghanistan. 

Q. Was he attempting lo join the fight against the Northern Alliance or tl)e U.S. 
forces? 

A. I don't believe so. I felt he was an ordinary guy. I never felt he was that type of 
guy to go over there and fight. 

Q. How long did it take to travel? 

A. I went Syria as well, which one are you talking about? 

Q. Traveling from Syria to Afghanistan. 

A. No more than three days. 

Q. How did he travel? 

A. I took the plane from Syria to Iran. 

Q. The detainee stated that he paid for his travel out of his own expenses, is that 
correct? 

A. Yes that is correct. 

Q. How much money did he have with him when he left from Saudi to Syria to 
Afghanistan. 

A. I don't recall. It's been three years. I don't recall. I had enough money to go 
from Saudi Arabia, Syria to Afghanistan and then come back with along with my 
brother. Enough for two guys. 

Q, Who provided him with that money? 

A My own personal funds. 

Q. From a job that he had or his family. 
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A. Yes. 

Q. He denie_s knowledge of al Qaeda. Has he ever met al Qaeda members or 
(audio)(3189) al Qaeda associates? 

A. Never. I never met anybody that said to me he was from the al Qaeda. 

Q. In the guest house that he was staying in, were any of the other guests in that 
house in possession of weapons? 

A. Earlier I saw an Afghani guy with a (audio)(3239) K.alishnakov AK.47. In 
Afghanistan, any place you go, houses, market you will find people are canying 
guns. 

Q. How much did he pay to stay at this house? 

A. As I indicated earlier, everything that I paid for my food my stay came from my 
own funds. I was buying my food and cooking there and coming and going, it's 
open to anybody. 

Q. Did he find his brother in Afghanistan? 

A. Yes I did. 

Q. What was he doing when he found him? 

A. I went to Khawajah Ghar and my brother was informed that I was there and he 
came to see me. 

Q. What was your brother doing? 

A. I do not know. When he came to me he rud not have any weapons on him or 
anything. 

Q. When his brother came to him; what did they then do? 

A. We talked about the two ofus going back to Saudi Arabia. My brother agreed 
with me, our decision was to go hack to Saudi Arabia. 

Q. When did they leave for Saudi Arabia? 

A. When we were captured, arrested, our plan was to by Ramadan to be in Saudi 
Arabia. 
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Q. So you convinced you brother to return with to Saudi Arabia with you when you 
first met with him? 

A. Yes I did. I explained to him that we should go back to Saudi Arabia and I felt 
that my brother was in agreement with me. 

Q. Was his brother free to go at that time? 

A. Yes he was ready to go. 

Q. You told us that you turned yourself over to the Northern Alliance? 

A. I did so they could take me back to Saudi Arabia. 

Q. And his brother was with him? 

A. There was a whole bunch of people there and I thought my brother was there but I 
did not see hlm. 

Q. Was the man he traveled with, Ulsir (ph 3577), still with him? 

A. I believe so. 

Q. And again, he has no explanation as why his brother was in Afghenistan? Is he 
unable to tell us. 

A. He left Saudi Arabia, I didn't even know he left Saudi Arabia to go to 
Afghanistan. I say I believe I believe because I want to give you an accurate 
picture of what my statemen~ are. I cannot say my brother went to Afghanistan 
unless I was sure that's why he went there. So I do not know why he went there. 

Q. I'm trying to understand why be wanted his brother to return to Saudi from 
Afghanistan? Why did he want him to retum? 

A. Because the whole family, my Mom and Dad and everybody else were sad that 
my brother had left the country and went to Afghanistan so I wanted to mediate 

- his return to bring peace to the family. 

Q. How did you communicate with your brother prior to your arrival in Afghanistan? 

A. My brother used to call and speak with the family. 

Q. ls your brother younger or older than you? 

A. Younger. 
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Q. How long was your brother in Afghanistan before you arrived in Afghanistan? 

A. I can tell you when he left Saudi Arabia but when be went to Afghanistan, I don't 
know. How long he stayed there, I don't know. Before I left from Saudi Arabia I 
believe it was about a year and a half. 

Q. To clarify, you bad stated that yow brother had gone to Afghanistan, because 
why? 

A. 1 don't know. He never 1old me. 

Q. While studying in school, were you aware of the Taliban and al Qaeda? 

A. At the university there was nothing there that discussed al Qaeda or Taliban. 
From what I read in the paper, magazines, radio, T.V. l have an idea that there UJ 
something ca \led al Qaeda and Taliban. 

Tribunal President questions 

Q. The only thing I have to ask you is, since you raised the issue of being tortured. 
Can you tell us who? Who tortured you? 

A. During torture I had my eyes masked. 

Q. Was that since you arrived in Cuba? 

A. Yes. I don't understand. When I was first captured; it was the Afghani police 
there. They were threatening me and torturing me. Ifl didn't say that I was from 
al Qaeda or Taliban I was tortured. I went to Khandarhr and was tortured there. 
The guy was speaking English saying al Qaeda? Taliban? al Qaeda? Taliban? 
Evidence of the torture is that they broke my tooth which was fixed here. 

Q. And your treatment here, physi~allyJ you have been treated fairly well? 

A. Once I arrived here, things were a little bit better. There was no torture or things 
like that but, because of what happened in the past I V.'BS dwelling on th.e fact that, 
are these people treating me good and they a:re going to come hack and torture me 
again? I was thinking that anything I told the interrogator in Khandarhar and 
Afghanistan to just save myself torture. If that's what's going to happen here, I 
will lie to these people as well. When r spoke the tn.lth here, I was subjected to 
physical tortUie which I mentioned earlier in the Tribunal. 

Q. Let me clarify, he was subjected to physical torture here? 
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A. Physical torture didn't happen to me. There was threatening and psychological 
affect, by parting me from my brother which is not any less than physical torture. 

Q. I have just one question about his travel to Afghanistan. Were you not concem:d 
about your own personal safety going there? 

A. I didn't have any fear whatsoever because the way that went to Afghanistan was 
all legal, I had my passport which was stamped and there was nothlng to fear. 

Q. Could you not leave Afghanistan the same way you entered Afghanistan since 
you had your passport? Or was it because your brother was with you? What was 
the prohlem? 

A. I wanted to go back the same way, but the area was in 1.uch an uproar and 
~verybody was fighting, we go to turn ourselves in so we could be assured safe 
rerum to Saudi Arabia. 

Q. So the circumstances prevented you from doing that? 

A, The reason is bec8use we were captured and put in jail. I wanted to spend 
Ramadan with my family but ended up spending it in jail. 

The Tribunal President confirms that the Detainee had no other evidence. 

The Detainee states that if you check back in Saudi Arabia and check you will find that 
there is nothing to classify me as an Enemy Combatant. You can check my file at the 
university where I was studying to find that all the dates I told you about .. . I was there 
and doing my final exam on September 23rd

• 

The Tribunal President thanks the Detainee for his participation in the Tribunal. The 
Personal Representative had no other evidence and the Detainee had 110 previously 
approved witnesses to presu,t to the TrJ.bunal · 

All that I said is very p~in and very clear. Anyone who wants to accuse me otherwise is 
the one who is supposed to be here. What you brought for Unclassified these~ not 
accusations or evidence. Looking at paragraph three. the finit word on the third line 
where it says "indicates", means that there is no evidence. 

TIie Tribunal President determines tlt'aJ all the Unclassified evidence lrtJS been 
presented and concludes the session. 

About the Classified information, what if there some that are not true? Maybe you got it 
from Wll'eliable sources. 
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The Tribunal Presi4ent confll'ms tltat the Tribunal ltas yet w view tJ,e Classified 
evide.nce and that all evidence will be considered. 

I suggest that any individual that you talk to, with infonnation about me, is to go back 
and speak to individual because there was a mix up. 

The Tribunal President explains the remainder of the Tribunal process to the Detainee 
and adjourns lite Tribunal. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, United States Anny 
Tribunal President 
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Summarized Detainee Statement 

The Detainee indicated that he did not wish to be sworn. The following ls a 
summary of his unsworn testimony before the Tribunal: 

Tribunal President: Muhibullah, you may now present any evidence you have to the 
Tribunal. You have the assistance of your personal representative in doing so. Do you 
want to prosent any information to this Tribunal? 

Detainee: Right now or later? 

Trib1m.a.l President: This is his time right now. We have already discussed the fact that 
he is going to make a statement without talcing the oath. So that's fine. 

Detainee: Can I start my speech? 

Tribunal President: Yes. If he would like to clarify the dates, he may do so now. 

{Earlier in the procieediog, when the Recorder went over the Unclassltled Su.mmary 
of Evidence (Exhibit R-l), the Detainee indicated he did not understand the western 
dates used in the exhibit. The Tribunal President informed the Detainee at that 
time that he would have the opportunity to clarify the dates when it came time for 
the Detainee to prC!ent evidence. Tbe Tribunal President's statement - "If he would 
like to clarify the dates, he may do so now" - refers to that earlier discussion with the 
Detainee.] 

Detainee: I do not know the months from thls month to that month. All I can verify is 
the number of months, lik~ ifl was with the Taliban for two months or three months. I 
know how many months I was there. I can't tell you if a specific month is wrong - but I 
can tell you if I was there for less than or more than that time. 

Tribunal President: I am sure that will come out in your statement. 

Personal Representative: l am providing the Detainee with the translated portion of the 
unclassified evidence. 

The Person.al Represent11ti"e banded a copy of the Unclassified Summary of 
Evidence, translated into the Pashtu language, to the Detainee for reference during 
his testimony. 

Detainee: Shall I start answering your questions or how can I start? 

Tribunal President: You can give your statement any way you wish. Ifit is easier to do it 
one by one following the unclassified summary I then by all means go ahead. 
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Detainee: I will answer each question one by one. 

The Detuinee proeceded to addre,s each point on the Unclassified Summary of 
Evidence in order. To pnt bis comments into context, the points from the 
Unclassified Summary of Evidence are provided below in italics. The detainee's 
comments follow each point (summarized). 

3.a. The Detainee is a member of the Taliban. 

1. Detainee was recruited by Syed Sha Agha in late 1998/early 1999 to serve in 
the Taliban Security Force. The detainee worked in Kabul and carried a Kalashnilro-v 
rifle and ammunition for approximately one and a half years. 

This statement is not true - I disagree with that point. l did work with Syed Sha Agha. 
At that time, groups were fighting against each other in Afghanistan. It was not a fight 
against the US or its allies. At that time, the tribe would pick people to fight. I was 
against fighting, so I went to Syed Sha Agha and told him I would work with him instead 
of fighting with the other people. He told me he would work with me and they would 
leave my family alone. 

I was with him the firnt time for two months. The second time I was with him for two 
months again, So it was like two months and two months. It was not for a year and a 
half. I did not carry a Kalashnikov during that time. Both times I went there with him, it 
was for a tot.al of four months. I worked with Syed Sha Agha. To.ch time when I was 
with him, I was doing guard duty at nighttime in the street. I had to guard the house to 
make sure nobody went out at nighttime and robbed people or took their property. While 
I was doing guard duty, they did give me an AK-47. l would carry it for that one hour 
time period while I was doing the guard duty. Once I was done with my guard duty, I 
would bring the weapon back and give it to the nex:t person doing guard duty. It was not 
my personal weapon. I would have it ju.st for that one-hour time I was doing guard duty. 

That year-and-e.-halftirne period is not true. I was there for four months total. Maybe I 
was there a week less or more. After the four months were done, I went home and 
stayed, My duties were just guard duty and helping in the kitchen and cleaning the 
house. That is all I did during that time. Once I was done, I went home. If you have any 
questions, I can answer them now, or I can go on to the next question. 

Tribunal President; Okay. We will move on then. 
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2. Detainee worked for Syed Shah Agha or Abdul Bari, an official in the 
Shebreghan region. in Shebreghan, AF, from November 2000 to February of 2001 a1'1d 
again from September 2001 to November 2001. The Detainee was responsible for civil 
dispute mediation. 

I did work for Syed Sha. Agha and Abdul Bari in the Shebregban region for three months. 
I then went home for six months. Then I came back for three more months. So the total 
wa::i six months l worked over there. I did not want to do it. I wa.s picked foy that job. I 
did not have a choice. The officials would come to the village a.nd pick people to come 
with them and work with tbem. I did that twice for three months each time. Afterwards, 
I went home. The last time I was doing it, that was when the Americans came to 
Afghanistan. One thing I would like to add to that question is Syed Sha Agha got sick. 
Then his brother took over. He was in charge of the area and I worked with Abdul Bari. 

The last part of the quesCion stated I was responsible for civil dispute mediation. Yes. I 
was responsible for that there. Since I am from Kandahar, which is out of the area., I told 
them l would serve as the mediator for people with personal disputes, like fighting over 
land or water. Since C was from out of the area, I would tell them I would help them and 
I would do the best I could. I did this a couple of times. Sometimes they would accept 
my help because I was not one-sided. I did not know either party. So they would accept 
whatever I told them, although sometimes they would say no. 

Tribunal President to the Interpre~: The Detainee is making some statements that are 
. very long. Are you sure you are not losing anything in the translation? 

Interpreter: No Sir, I am fine. 

Detainee: Should I answer eny questions now or should I move to the next question? 

Tribunal President: We will ask questions after you are completely done with your 
statement. 

3. Detainee attended a dinner hosred by Commandant Kamal at his home in 
Towraghondi, AF. Kamal was warlord for Ismail Khan. 

I did attend this dinner, but [ did not know Kamal. He is not my friend. When the war 
started I left Shebreghan. I went to his place because I did not want to go to Kandahar. 
There was a war was going on in Kandahar also. I was staying at Commander Kamal 's 
place when the war started. People were coming and fighting each other. The Pashtu 
were fighting. Many people were coming and staying there. 

I did not know if Kamal was working with Ismail Khan. Since all the Pa.shtu were 
coming to that area and staying, I stayed also. I went to Kamal's place because I have 
relatives in that area who know him. My relatives told me since they knew Kamal, we 
could ask him to see ifhe could help me get home without seeing or fighting anybody. 
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Everybody was fighting at th.et time. I went with my relatives to Commandant Kamal's 
place to Gve there. Commandant Kamal stated it would not be a problem and he would 
help us. He also stated that he took money arid property from many people coming from 
different areas to stay with him. But since I knew people living in his village, he said he 
would help me. I went there that evening to stay that night. 

That night I stayed with Commandant Kamal. The next morning, Commandant Kamal 
was supposed to hand me over to some pmon he knew who was supposed to help me get 
back to my home. Instead, he took from me 300,000 Pakistani Rupees, my watch and 
everything I had in my pockets. Then he placed me in a jail for fifteen to sixteen days. 
Aft~ that I was banded over to Warlord Ismail Khan. Ismail Khan took me to Kandahar 
and I was placed in another jail. After the Kandahar jail, I was handed over to the 
American Government. I was then brought here, spending my life in Cuba. 

The Detainee skipped to item 3.a.5 on the Unclassified Summary of Evidence. 

5. Detainee surrendered to Northern Allfance forces in November of 200 I. 

I do not agree with this point. I did not rurrender to the North~rn Alliance. I did go to 
Commandant Kamal to stay with him that night on the promise that he would help me go 
back to my home village. I do not know if this was a surrender or not. I thought 
surrender meant you go to someone and say "take me with you," and you give everything 
to the person. I cild not do that. l went there so Commandant Kamal could help me and 
send me back home. But instead Commandant Kamal put me in jail. I did not surrender. 

After that, Commandant Kamal gave me to the Warlord Ismail Khan, It was not a 
surrender. What happened to me in jail, I am not sure if! should tell the Tribunal, but 
they beat me. When Ismail Khan put me in jail, it was hard times. I don't know ifit is 

· important to the Tribunal, but I wanted to tell you that part. 

After completing bis response tG item 3.a.51 the detainre went back to item 3.a.4, 
wbich he hJ1d previou!dy overlooked. 

4. The De,ainee acquired a rifle from a Mujahideenfighter, Abdul Ghafar. 

I do not know this person. I do not know Abdul Ghafar. I do not know if he is working 
with the Americans. or against the American Government. I did not have any rifle or any 
type ofweaJX)n from this person. lfthe Tribunal can explain this question to me in detail 
• who is this person, where or when • then I might know something. But with that JX)in~ 
I totally disagree because 1 cannot remember that person. 

Tribunal President: That is fine. We have no further evidence. 

UNCLASSIFIED!i'FQUQ 

ISN #546 
Enclosure (3) 
Page 4 of 13 

00221 ·· . 1 



UNCLASSIFIED/1filOU8 

Detainee: I did have one rifle at my house. It was my uncle's. I did use it sometimes to 
fire at a wedding or celebration. The rifle was not mine. I do not know where they got 
this accusation - that I got a rifle from Abdul Ghafar, a person I do not know. I know no 
person by -this name. They said he was a Mujahideen fighter. At that time, that is when 
the Russians were there. Everybody was fighting the Russians. Look at my age. I was 
not in a position that I would go and get a weapon from somebody. That W'Capon was not 
mine. If they said I bad a weapon at the house, then it belonged to my uncle. Can I say 
something else? I remember some mon; stuff. 

Tribunal President: This is your time. 

Detainee: One-thing I can assure you of- and you can go back to Afghanistan to my 
village and find people that know me• I did not fight Americans, or any of their allies. I 
have not fought with any other person before. Three years before the US came into 
Afghanistan, I may have used the 1.veapon at the house to fire at a wedding or any other 
celebration. Toe whole time, no one can say I fought any person or any army, either the 
Americans or its allies or the Massoud. I did not fight 

As for Al Qaida, AmericaM spied on us in Afghanistan Md your people are here in the 
jail. They can find out that I had never seen an Arab in Afghanistan. I did not see an 
Atab until l came here. If they were with Al Qaida or working with them, I didn't see 
·them. The only time I've seen Arabs i$ here in jail. That was the first time I saw any 
Arabs. Before then, I'd never seen any Arabs in Afghanistan. 

I am from Kandahar, Afghanistan. The only time I went to other places was when I was 
sick and I went to Pakistan. That is the only time, other than that, nobody can prove I 
went somewhere else. I was in Afghanistan, I was born in Afghanistan, and I grew np in 
Afghanistan. And as far fighting against somebody, I can assure the Tribunal - if anyone 
has any proof against me, any person who may have seen my picture and stated I was the 
person that fought with or again.st them - I can take any punishment for 1hat. I can go and 
take a polygraph if the US Government wants me to. It can prove that I am telling the 
truth. I am ready for that. Any person you can bring, if they have evidence against me, I 
will face them and answer I.hose questions. 

I like the Americans. [ like the new Afghan Government I answered that before and I 
can aMWer it again now. If you cannot trust me, you can put me on any kind of machine. 
I can take a polygraph and you will see me answering the questions !llld that I am telling 
the truth. I liked Ainericans before. I did not even know when I was in Afghanistan 
which side was America; either north., west or east If I did not know them before, how 
could they be my enemies? Right oow, they are not my enemies like some people in the 
cell are saying. They describe what the American Government did to them or what they 
are going to do. I am not like that. I am happy with Americans. They are good. They 
are helping our country. I can answer any questions at any time, and you can check that 
on the machine. 
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The time I spent with Syed Sha Agba, the two montl~ at a time twice; and then the 
second time, where it was three months at a time; I did that time but I did not volwiteer. 
They picked me for that. At that time, the officials were coming to the villages and 
picking people to go with them to spend two to three months. Sometimes they would 
take one hundred and fifty to two hundred people from a village at a time for two to three 
months. If you lived there, you did not have any choice. Once the American Government 
came, all those people that did that time, they turned around and fought against the 
Taliban. Because they were tired of the Taliban, and the Taliban forced them to work for 
them. 

I needed to go and work to support my family, Why should I go and fight or help the 
Taliban and fight for nothing, when I have a family? I don't think any wise person would 
go and fight while his family is starving. I did not volunteer. They came and took me by 
force. Like when I was in the jail in Afghanistan, I told my interrogator in the beginning 
what happened to me and what Ismail Khan did to me. I am sure he (Ismail Khan) is not 
a friend of the US and maybe the US realizes it now. He is playing with them now, but at 
the time he M S not. I told them everything along v.i.th stories of what happened in the 
jail. I told them how we were beaten and how we did not have any rights over there. 

In Cuba, the way the American Government treats us, we like them. It is humane, they 
give us our rights. I trust the US Government and I trust this Tribunal. I am sure 
whatever decision you will make, I will accept it. I hope you will go by the truth and you 
wiJl look at all the evidence. In Afghanistan, it was different than all of this. It is a lot 
different than what I was facing in Afghanistan. In Afghanistan in Ismail Kahn's jail, 
how they were treating us, They were asking us questions, but they would not listen to 
us. Over there, when the interrogator told me to answer all the questions, I did, When 
the time was done we would go back. But it is easier here than what we were facing in 
Afghanistan, 

Tribunal President: Muhibullah, does that complete your statement? 

Detainee: Yes, I am done now. I can answer questions. But after your questions, I 
would like to make one request. I told my Personal Representative, and he said I could 
make this request to the Tribwial.. 

Tribunal President: Okay, do you want us to do that after questions? 

Detainee: Yes, I would like to do that after the questions. It is just a request 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the 
Detainee? 

Personal Representative: No, Sir. I have no questions for the Detainee. I just request 
that he tell you what his request is now. 
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Detainee: Should I make the request now? 

Tribunal President: It's your choice. The Personal Representative recommended you 
make it now. I will give you an opportunity after all the questions to present any last 
evidence that you have. You will get another opportunity. 

De1ainee: Then I will say it at the end. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee? 

Recorder: No Sir, I do not. 

Tribunal President: Do any Tribunal Members have any questions for the Detainee? 

Tribunal Member: When you worked for Sha Agha or Abdul Bari after the September 
11th attacks in the United States, what were your duties? 

Detainee: I was doing the civil dispute mediation for them. The people told me what 
happened in the United States. I was helping people solve their problems when they 
brought their matters to me. 

Tribunal Member: So that was the only duty you had, simply being a civil dispute 
mediator? 

Detainee: That was the only thing I did. 

Tribunal Member: Did you carry a weapon at all during that time period? 

Detainee: No, I did not have any kind of weapon. 

Tribunal Member: Was Syed Sha Aghad or Abdul Bari, at that time period, were they 
Taliban leaders? 

Detainee: Abdul Bari was the brother of Syed Sha Aghad. Yes, they were working for 
the Taliban. They were not working for the Northern Alliance because they were in the 
Taliban area. 

Tribunal Member: Were they military leadera, or were they some sort of Government 
leader in the village? 

Detainee: They were Government officials in that area. 

Tribunal Member: Did they control or command any Taliban military forces? 
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Detainee: I was far from this area. They were in one area, and I was working in a 
different area which was under another commander, Mula Sattar. Abdul Bari was a 
government official, and I am sure he would have some people, like bodyguards, and use 
them. But I did not see them personally. I was not in that area under him, so I could not 
see. 

Tribunal Member: In the area where you were working, were you a part ofTiuiban 
forces? 

Detainee: I did that job because talking between two people, they would solve their 
dispute. It was a good thing in our village and that is why I did it. To help make peace 
between people fighting. The other thing I did, the guard duty, was because it was an 
easy job and I told them I could do that. Those are the two things I did. 

Tribunal Member: When you did the guard duty, you were issued the Kalaslmikov for 
the time you stood guani duty, then you would give it back at the end? 

Detainee: The weapon did not belong to me. But I did that guard duty when I was in 
Kabul, not Shebreghan. My guard duty was not every night, but every second night. 
When I was doing guard duty, I would get the weapon. When I would finish my duty,. 
then I would give the weapon to the next person. I was carrying the weapon during the 
guard duty time, but it was not assigned to me. 

Tribunal Member: I want to make sure I am not confusing two time periods, Right now, 
I am only asking about after the September 11 °' attacks. So it is your vecy last period 
when you were working with the Taliban officials. Were you doing guard duty at that 
time also? 

Detainee: No. The guard duty, I did it in Kabul. After the September 111
\ I only did the 

civil dispute mediation. 

Tribunal Member: During that time, were there Taliban soldieN with you? 

Detainee: No, there were no soldiers with me at th.at time. And I was in a different area 
when I was doing this. This was so people could trust me, that 1 was not ta.king anyone's 
side. 

Tribunal Member: Was Commandant Kamal a member of the Taliban? 

Detainee: Kamal was working for Ismail Khan. Actually he was a thief. [It is not clear 
whether "he" refers to Kamal or Ismail Khan.} He is not a commander ot anything 
anymore. 

Tribwial Member: Was Ismail Kahn Taliban at the time? 

UNCLASSIFIED/lt16UO 

ISN#546 
Enclosm (3) 
P~e g of13 

002215 



UNCLASSIFIED/):POUO 

Detainee: Ismail Kahn was agairat the Taliban. He was not with the Taliban.. Tiie whole 
story with that is, in that time, the Taliban captured him. Then he got released. So Ismail 
Kahn started fighting against the Taliban. So basically he was against the Taliban. 

Tribunal Member; So when you attended that dinner that was hosted by the 
Commandant, he was working for someone who was against the Taliban? 

Detainee: Yes. They were against the Taliban because they were against the Pash.tu 
speakers. Kamal and Ismail Kahn were catching the Pashtu speakers. Since the Taliban 
were Pashtu speakers, Kamal and Ismail Kahn were against the Taliban. They were 
thinking every Pashtu speaker is a Taliban. 

Tribunal Member: Anytime after the September 11th attacks in the United States, did you 
carry a weapon? 

Detainee: No. Never. Even before that, the only time I carried a weapon was when I 
was doing guard duty in Kabul. When I was staying with Kamal, there were other people 
there. Those people were carrying AK-47s. I did not have any weapons. 

Tribunal Member: In the area in Shebreghan, was there any fighting going on between 
Northern Alliance and Taliban forces? After September 1 lt~ 

Detainee: I did not know anything about any fighting at that time. I did not .c1ee any 
.fighting. The people there, iliey were not figh1ing or saying anything about fighting. I 
did not see any fighting. The question you had asked at that time, who was fighting who? 
Can I ask if it was the American bombers were fighting Taliban, or the Americans were 
fighting the Northern Alliance? 

Tribunal Member: In Shebreglum, was there any fighting and if so, who was it between 
after September 11th? 

Detainee: No. I have not seen any fighting. Nobody said anything if there was a fight in 
that area. I do not know if any group was fighting. 

Tribunal Member: I think that's all I have. Thank you. 

Detainee: You are welcome. 

Tribunal President: You mentioned at one point, you were not recruited. You were taken 
by force and that groups in Afghanistan were fighting. What were the groups that were 
fighting each other? 

Detainee: I think there was no foreign Government at that time. So it must be Massoud 
or Dostum or from the Northern side. The Taliban were probably fighting those guys and 
needed people to help them. The Americans were not there at that time. 
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Tribunal President: What group forced you from your village to work for them? 

Detainee: It was the people working for the Taliban Government. It was their job to go 
to different areas and pick people from villages. They would train them to help them. 

Tribunal President: Did you receive any military type training from this Taliban support 
group?. 

Detainee: No, I did not receive any kind of training. The only thing I did was work with 
Syed Agha in Kabul. I helped him with cooking and cleaning. In the nighttime, I helped 
him with guard duty. But I never received any kind of training. 

Tribunal President: When you answered question three, you said you stopped with 
Kamal when the war started; and then in one point you said the fighting was all around 
you. Who was the war between? 

Detainee: It \I/BS not a fight. I heard on the radio that those guys, those people were 
Pashtu speakers. They were going to different villages getting the Pashtu speakers. They 
were taking stuff from them and from their houses and making them prisoners or in the 
future using them as prisoners. Those guys - that group - actually were going to different 
locations and bringing people everyday from different areas and putting them in prison. 
Those people are Pashtu speakers. 

Tribunal President: Who were the Farsi speakers and who were the Pashtu speakers? 
Are they from different countries? How do we separate them? By country? By religion? 
Are we talking Taliban verses Northern Alliance? Who are the Pashtu and who are the 
Farsi? 

Detainee: At that time, Ismail Khan and Kamal were Farsi speakers. Not every Pashtu 
was working for the Taliban Government. Most people were Pashtu speakers in the 
Taliban Government. Those guys were just capturing the Pashtu speaking people. Just 
because they were from the north and spoke Farsi. That's why there was fighting between 
Farsi speakers and Pashtu speakers. 

Tribunal President: So the Farsi speakers were from the north. Were they the Northern 
Alliance? 

Detainee: Northern Alliance were Farsi speakers. That difference happened in President 
Najeeb's Government time period. People were divided on language based on who is 
Pashtu and who is Farsi speaker. From that time until now, people are fighting. The 
north is speaking Farsi, and other pe(lple from east are speaking Pashtu. They do not like 
each other. 
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Tribunal President: So when you said that the fighting was all around you, you meant the 
Northern Alliance came into your area to round up the Taliban or the Pashtu speakers? 

Detainee: I did not see any Northern Alliance or Massoud or those kinds of people. But 
Ismail was also Farsi speaker, and I am sure he was helping the Northern Alliance. They 
were trying to catch the Pashtu speak,ers. 

Tribunal Member: Were Ismail and Kamal from the area where you were assigned and 
working as a mediator? I think it was Shebreghan. 

Detainee: Shebreghan is so far from Herat [Inaudible] in Afghanistan. Ismail Kahn 
and Kamal, that area of Herat was under them. When I was in the jail, that was the frrst 
time I'd seen that are.a of Herat, under their jail. But Herat is far from She breghan. 
Shebreghan was not under their control. 

Tribunal Member: I just want to understand, if Kamal was a Farsi speaker and someone 
who would be hostile to Pashtu speakers, why would you and your relatives go lo Kamal 
to ask for help? 

Detainee: I knew Kamal was a Farsi speaker, but my relatives were living in that area 
and said since they had been living in that area for a long time, they knew Kamal. Kamal 
was a Farsi speaker, but he could still help me because of my relatives. They knew each 
other. They took me over there to Kamel. When 1 went there, Kamal took all my money 
and everything, and 1 ended up in jail, 

Tribunal Member: Are your relatives Farsi speakers? 

Detainee: My relatives are Pashtu speakers, In that area there were a lot of Pashtu 
speakers. They caJl it koochi. Koochi means they go in one season lo one area, and 
when the season changes, they move to a different location. 

Tribunal Member: When you said you did not voluntarily go to join those forces but 
were picked by force; by what means or force did they use? Did they threaten you or 
anything like that? 

Detainee: They were in the Government They would ask that we ha.cl to provide one 
person out of every ten houses. This type of thing has heen going on since King Zahlr 
Shah died. When he was the king, he would ask people for service in the military. After 
that regime ended, the practice continued with President Najeeb, and into Taliban times. 
We know this is the rule. When a village is told they need so many people per house or 
from the village, we had to provide those people because they were the Government 
officials. 

Tribunal President; Muhibullah, do you have any other evidence to present? 
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Detainee: I answered those five questions. If any one has any other questions, 1 will be 
happy to answer those. I do not have any evidence here in Cuba, but I do know people 
back in my country, Afghanistan, that will tell you I went by force there. I did not 
volunteer. I did not fight in my life against anyone. You can bring them h~. I cannot 
bring them here. But I can tell you a lot of people back home, and they can tell you all 
those tlrings about me. 

Tribunal President: Okay. You mentioned earlier that you had something more you 
wanted to say. Was that your statement there? 

Detainee: No, but I do have another request It was just those five questions and l 
disagreed with the last two questions. They were wrong. I did not know Abdul Ghafar 
and lhe Tribunal can ask me questions on it. Regarding the last question, I did not 
surrender to lhe Northern Alliance. You surrender when you are fighting and there is 
somebody behind you or you cannot fight anymore. You surrender yourself. There was 
no situation like that. That was not the case. So the last two questions, I do not agree 
with them. I agree with the other three but we already talked about those other three 
questions. 

Tribunal President: Be sure to understand this is your last chance to speak. So if you 
have a statement, or more statements, they need to come out now. 

Detainee: Those five questions, I answered them. If the Tribm1al trusts me that I tell 
them the truth, it is good. If you want me to take an oath and answer questions again, I 
will say everything I said is true. I can do that to make sure the Tribunal knows I am 
telling them the truth. [Offering ui take the oath was the request the Detllinee 
referred to earlier. as confkmed by the Pen1onal Representative.) Other than that, I 
do have people at home and they can tell you the same thing. That I am innocent. I have 
never done anything wrong. That is all I can say about those persons. I did not fight 
Americans or its allies. l did not even know before which side was American when I was 
living in my village. How could I not like Americans wben I did not even know them? 

Tribunal President: Okay. Personal Representative, did you discuss the witness process 
with the Detainee prior to this? 

Personal Representative: I discussed the witness process with the Detainee prior to the 
proceedings. 

Detainee: I know lhe whole process. But I just wanted to make sure that if the Tribunal 
needed names of people they may want to call, I can give you those names. Otherwise, I 
answered all those questions truthfully. If you accept my answers, that is fine. lfyou 
want me to swear, I can swear also. 

Tribunal President: We will not swear you. You have already gone on the record saying 
you did not want to make a sworn statement. We have proceeded and gotten past that. 
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We are not going to re-address that. The witness issue was discussed during the 
interview process, so we are not going to discuss that now. If you have more to add to 
your statement, then that is fine. But we understand what has been said so far. We have 
that on the record and we have ta.ken good notes. We will use this in our deliberations. 

Detainee: So the decision will be after the hearing and you will consider everything. 

Tribunal President: Yes, and you will hear more about that as we continue on. 

Detainee: Okay. 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any additional evidence to 
present? 

Personal Representative: No, Sir. I have no other evidence to present to the Tribunal. 

Tribunal President: Recorder do you have any final questions for the Delainee? 

Recorder: No Sir, I do not. 

Tribunal President: Any Tribunal Members have any final questions for the Detainee? 

Tribunal Members: No, Sir. 

Tribunal President: All evidence having been provided to this Tribunal, this concludes 
this Tribunal session. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 
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Summarized Sworn Detainee Statement 

The Trib1mal President advised tire Detainee that on~ of Iris requested witnesses ~4f 
not relevant to the Detainee 's classification as an Enemy Combatant, and his other two 
witnesses were denied because they were not reasonably available. 

Detainee: Why are the witnesses I requested not allowed? 

Tribunal President: Two of them are considered not reasonably available. 

Detainee: How can we get the truth if they Sie not here? 

Tribunal President: They are not here, although we will be willing to hear your oral 
statement. 

Detainee: How would you like me to start? 

Personal Representative: The Detainee requested I state the evidence and his response to 
the evidence on the Unc1assified Sum.macy and then the Detainee will elaborate. If the 
Detainee has any corrections to his statement, he can make them at that time. 

Paragraph 3, [The Detainee is a member of the Taliban and al Qaida.J First of all I am not 
a member of the Taliban and I'm not a member of al Qaida. I'm a businessman. I have 
two stores. In one store, I sell plastic flowers. In the other store, I rent furniture and 
dishes for special occasions. I am a missionary; I go house-to-house, village-to-village 
spreading my religion. 

Detainc~: Americans attacked Afghanistan ten days before my year in the mosque was 
complete. 1f I would have been home when the Americans attacked my village, I would 
have been actively involved against them, but I was away from my village. Three 
monlhs prior to the Americans arrival, the missionaries had a big meeting in our village. 
The Taliban came in and tore down our tents and speakers. They didn't want us to have 
the meeting. Right now the Americans are there and we can now do those types of 
things. The TaHban told us we were not strong because we weren't fighting against 
Americans. Therefore, the Taliban gave us a hard time. The Taliban was upset because 
no one attended their meeting and people from all over attended our missionary meeting. 

I have never been a part ofor had ties with the Taliban or al Qiada. You will have to 
show me that you have proof that I am a member of the Taliban. 

Regarding paragraph 3.a.1, [Detainee was possibly identified as an al Qaida. assotiate, 
planning landmine attacks in Khost, Afghanistan.] This is not true. On th.is allegation, 
there is one prisoner named Obaidullah that can refute this allegation. The authorities 
found landmines in his house. The authorities didn' t find any landmincs in my 
possession. I have not laid any mines. I have nothing to do with mines. Obaidullah was 
my business partner for two monlhs about seven months before my capture. I am not at 
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all responsible for that and had nothing to do with it. If I can get him at the Tribunal, we 
can clear this up once and for all. We broke our partnership because of a dispute over 
money. He owes me 80,000 rupees and claims to owe me only 60,000 rupees, so we 
broke off our partnership. 

Detainee'. Obaidullah has been unfair to me. The court should have him here so I could 
talk to him face-to-face. l would Mk him questions on what he had and how he got it and 
why I had it. He could answer my questions. I will go to any camp. 1 just want the truth 
about what he has said. I would be happy if Obaidullah came in here and told the truth 
and it satisfied you. I again ask the court to bring Obaidullah here. Without him, the 
truth will not come out. Afghani people are use to getting someone in trouble over 
nothing. 

Paragraph 3 .a.2, [Detainee was possibly identified as a person likely to have 
communicated with Arab al Qaida members operating in Peshawar, Afghanistan, and 
working directly for Arab al Qaida in the Khost province.] This is nonsense. I'm as far 
from this thing as the ground from the sky. I never knew any Arab, never talked to any 
Arab, I have no association with any Arab. I'm shocked to hear the allegation. It is 
totally false. 

Detainee: If you are associated with or work for someone of course you have a title, such 
as a cook. I was always busy with my business and didn't have time to become involved 
with al Qaida. I was never part of al Qaida. Al Qaida is gone; it isn' t in Afghanistan 
anymore. This allegation is totally false. You don't have any proof that shows I was part 
of al Qaida, because I wasn't. 

I went to Peshawar to take merchandise. The shopkeepers name was Momtaz. 

Paragraph 3.a.3, [The Detainee recruited others to lay mines that would harm American 
and Afghan forces.] I'm so far from this thing. When the Americans came to 
Afghanistan, I was in Jalalabad for almost one year to do my duty to bring people to the 
religion. I went to the Lalpora district, Gushta District, Batikud District, Kuth District, 
and Kaoikhil District to spread the religion. 

Detainee: I wasn ,t in Kho st for almost a year because I was out spreading religion. You 
can ask anyone in K.bost. 

{Detainee requested the Personal Representative re-read the allegation {3.a.3} from the 
Unclassified Summary.] 

Detainee: This is totally false. I WM a missionary and I don't deny that. As far as I 
know, it is not illegal over there and it's not illegal in the United States. The United 
States has rules and principles that you can preach anywhere you want to. I am 
uneducated and haven' t gone to school. The only thing I have learned was from the 
Koran and that is what I preached. There are six principles I preach. It has nothing to do 
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with terrorism or Jihad. I told people to pray and read their Koran. If I talked against the 
United States, show me the proof. 

Paragraph 3.a.4, [The Detainee offered to pay others to lay mines that would harm 
Americans and Afghan forces.] This is totally incorrect. Find one person I paid or 
offered to pay to p1ant a mine. There are none. There is no proof. 

Detainee: Four months prior to my capture, I borrowed 78,000 in Pakistani currency 
from my cousin. I wanted to use the money for business. I borro\Ved the money to go to 
Pakistan to buy goods to sell in Afghanistan. Twice 1 bought merchandise for my shop 
with that money. I made a profit of 9,000 in Pakistani currency. I gave my cousin 4,500 
rupees of the profit If I had so much money to give to people, why did I go to my cousin 
and ask for money to make money? I worked very hard earning the money by traveling 
around buying the merchandise and bringing it back to sell. My cousin sold land. After 
he sold the property, he gave me additional money so I could work with the money and 
split the profit with him. My cousin didn't do anything but sit at home and make a profit. 
My cousin is (inaudible). Before I was captured, I had his money in my shop. I'm not 
sure if it is still there or if it was given back to him. I don't know what the story is. My 
nephew can verify my story and if the money is still there. rm not stupid. I didn't have 
money for food. I wasn't going to go over there and give people money to do something. 
If you tell me I did that, then provide me the proof. I can give you the address of my 
nephew. 

Paragraph 3.a.5, [The Detainee was arrested by the Pakistan Police authorities on 13 
August 2002 at the Khurgi, Pakistan checkpoint. In the Detainee's possession was a 
Thuraya Satellite telephone, 2700 United States Dollars, 3,600 Pakistan Rupees, and 
70,000 Afghan Rupees.] I have a store 1n Khost. I was going to Peshawar, Pakistan. On 
my way to Peshawar, there was a small city named Miramshaw. I met a person named 
Abdullah Wazir. I knew him six yeius ago. We were in the same van from Miramshaw 
to Peshawar and I was in the front seat. My friend, Abdullah Wazir;was in the middle of 
the van. Between the two cities, there was a checkpoint with the Pakistani police. We 
stopped at the checkpoint and then they opened the door and asked three people to come 
down and be checked. My friend Abdullah Wazir was one of the three chosen that was 
checked. As he was getting out of the van, he handed me something, I didn't know what 
it was, I thought it was a camera. The police saw him do this so they told me to get out of 
the van as well. The satellite phone was not mine. When they searched Abdullah Wazir, 
the money was with him. not me. It was all his money, not mine. I had 3500 Rupees 
with me. 

Detainee: I wish Abdullah were here so he could tell you what happened. I didn't know 
about the satellite phone, even a minute prior (inaudible), I wasn' t aware of anything. I 
didn't know Ile had those things or that he was going to give them to me. You should ask 
Abdullah the questions regarding the cell phone. 

Paragraph 3.a.6, [A doctors examination ofDetainec's hands indicated that extant scaring 
appeared to be caused by explosives.] I burned myself when I was two years old on a flat 
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stove, not whh explosives. My aunt, my cousins, my brother can verify this. If it were 
with explosives, I wouldn't have a hand. 

Detainee: I know you would not punish me or take me to court ifl had fought against the 
Russians. What I have told you is the truth. What I told you about my scars was 
according to what my mother told me. I was too young to remember exactly what 

· happened to my hands. My mother told me I was crawling while she was cooking on the 
stove. She left for a minute then, she heard me scream. Part of my knee and hand were 
on the stove. My skin was stuck on the stove. I haven't seen an injury caused by a bomb 
that only damaged your knee and hand. That is impossible. Most people injured by 
bombs lose their legs or hands. You can verify this with my family. If you can prove 
this was done other than by the stove, such as explosives, you can cut off both my hands. 
Not just my brother, thirty or forty people can verify what happened to my hands. This 
allegation was made based on what Obaidullah had said. There is no truth to it. When I 
was doing business with Obaidullah, had never asked me what happened to my hands and 
he doesn't know what happened to my hands. Whatever he said was a lie. You can 
verify this by asking Obaidullah ifhe knew what happened to my hands before he was 
captured? 

I have been waiting for this court to tell about all the injustice that has occurred. I didn't 
see the sky for six months when I was in Pakistan or Bagram, Afghanistan. The first time 
in six months I saw the sky was in Cuba. I have been waiting for the day of this court so 
I could talk freely about what I have to say and tell the truth. I request you bring 
Obaidullah and Abdullah here, so I can talk to them in front of you. You have no 
evidence against me. The ctupets and money were found with (inaudible) Wazir had the 
money and the cell phone with him. The only thing you found was a gWl from my house 
and my identity from this house. Bring those people involved in front of me. How will 
we get to the truth if they are not brought here? If you bring !hem here, they have to tell 
!he truth because they cannot lie. The truth will come out. If you bring them here, I will 
accept whatever they say, even if it is a lie. Why has so much injustice been done to me? 
My nephew was in prison, and my brother was given a ha.rd time. I was brought to Cuba 
and wasn't allowed to sleep. 

In Peshawar there is a proverb, prove it and kill me. You haven't done anything. At one 
time my weight was 15 6 and now I weigh 120. There is so much injustice and cruelty. 

The two most important things are those two people (Obaidullah and Abdullah). They 
should sit in front of me and answer questions. They won't hide anything from you. All 
the items were found on them, not me. All the truth lies with them, not with me. I have 
no questions, but if you have questions I wilJ answer them. 

Tribunal President: It is not within the power of this Tribunal to bring the witnesses 
before you, but we have listened to your oral statement. The only information we have 
right now is the things presented to us in the Unclassified Summary. We do have 
questions and I appreciate your willingness to answer th.em. 
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Summarized Answers in Response to Questions by the Tribunal Members 

Q. You told us you were a missionary. Would you tell us the difference between the 
religion you taught and the religion of the Taliban? 

A. We talk about six things. First when you are Taliban you say you are Taliban, when 
you are Muslim, you say you are Muslim. We are very calm and soft. We don't want to 
cause any problems or be harsh to anyone. We treat Muslims and non-Muslims the same, 
we are not mean to them. Our purpose is not to harm anyone from different countries. 
We only preach our purpose and our cause. We don't have any plans or ideas about 
getting power and having a military, or obtaining weapons. We preach Islam. 

Q. When the Taliban de.strayed your tent at the meeting you were having, explain why 
they did that. 

A. One reason they gave us was because we didn't participate in Jihad. They told us if 
we were good Muslims we would not walk in America or London. They told us we were 
weak Muslims .. 

Q. Would you take your missionary work outside of Afghanistan or only in Afghanistan? 

A. Pakistan and Afghanistan. 

Q. Were you part of a group of missionaries or did you act by yourself? 

A. Eight or nine people altogether. 

Q, You mentioned your partner, Obaidullah. Was be Taliban or al Qaida? 

A. When he was my partner, he wasn't Taliban or al Qaida. 

Q . How long did you know him? 

A. He was my partner for three months. I knew him for six: years prior to the time I was 
captured. 

Q. Do you have a family? If so, how many (wife and children)? 

A. I have one wife and six children. 

Q, You mentioned something about not being punished if you fought the Russians. Did 
you fight the Russians and have you had any military training? 

A. I have not fought against the Russians. 
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Q, And no military training? 

A. No. 

Q. Is your business partner and Abdullah Wazir the same person? 

A. They are different people. 

Q. How many people were you arrested with at the Pakistani checkpoint? 

A. Two people. 

Q. You have confirmed that your business partner was not part of Taliban or al Qaida, 
but was Abdullah Wazi.r part of Taliban or al Qaida? 

Tribunal member: To clarify the question asked earlier by the other Tribunal member, he 
asked if his business partner was al Qaida or Taliban, I am trying to verify if Abdullah 
Wazirwas Taliban or al Qaida. 

A. I ha\le no idea. 

Q, Do you know what Abdullah Wazir was doing with the satellite phone? 

A, He was a busiuessman with a sbop. 

Q. Have you received any physical abuse since you have been in captivity? 

A. For fifteen days in Bagram, I wasn't allowed to sleep. 

Q. Was this in U.S. custody? 

A. Yes. 

Q. How about since coming here to Cuba? 

A. When they brought me from the airport they tied me very tight and put me in a big 
truck. I almost lost my life because I was getting pulled every which way for a long time. 
I yelled and told them I was dying. They told me I was almost there. My hands were tied 
very tight and l was getting pulled back and forth. If it lasted ten more minutes, I would 
have died. When we reached our destination, they took me to the hospital. They had a 
hard time finding my veins. They cleaned up my wounds and they were finally able to 
put in an I.V. 

Tribunal President: Thank you for participating in this Tribunal today. 

Detainee: (Inaudible). 
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Tdbuna.l President: We will certainly make note of that. 

Detainee: '( have been waiting for this day for a long time so you could hear my case. I 
ask that you pay close attention to my case. 

AUTHENTICATION 
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Summarized Sworn Detainee Statement 

The Tribunal PresidenL read the hearing instructions to the detainee. The detainee 
confumed that he understood the process and had no questions. 

The Recorder presented Exhibits R-1 and R-2 into e11idence and gave a brief 
description of the contents of the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1). 

The Recorder confumed that he had no further unclassified evidence or witnesses and 
requested a closed Tribunal session to pre.rent classified evklence. 

The Recordet administered the Muslim oath to the detainee. 

1'he Personal Representative read the accusations to the detainee so that he could 
respond to the allegations. The al/egatio11s appear in italics, below. 

a. The detainee is associated with Al Qaida and the Taliban. 

Detainee: I heard of Al Qaida when I came to this camp. I was never with the Taliban. 

a. l. The detainee worked for Samoud Khan as a bodyguard and cook in his Mou.sauwal 
Compound in Zormat, Afghanistan in December 2001. 

Detainee: Yes, I was very poor and I worked as a cook to support my family. I was paid 
three to four thousand per month. 

a.2. A senior Taliban commander, and Al Qaida supporter, in Gardezfrequently visited 
Samoud at the Mousauwal Compound 

Detainee: I have no sucb information because I have not worked with him very long. 
Ask Samoud. He's in Bagram. 

a.3. Samoud Khan has claimed to be on a jihad against the United States and instructed 
his men they mu.st do the same. 

Detainee: No. It's impossible to fight the Americans withjustKalashnikovs. Sarnoud 
had lots of personal enemies and was fighting against them. 

b. The detainee engaged in hostilities against the United States or its coalition partners. 

Detainee: I never fought against the Americans. I was a poor person working as a cook 
and I don't know anything. 

Personal Representative; In addition to that, the detainee made statements to me earlier. 
Can I remind him of those? 
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· Tribunal President: Yes 

Persona/ Representative: the detainee also said people worked for Americans, tnfact the 
detainee worked for a general his name it's j ust in the detainee 's files. The detainee 
worked for the general but does not know how long. 

Detainee: There was an American there. The head of the campaign, l was working for 
him. 

Tribunal President: Let me just clarify, those are statements Habib made to you during 
an interview. 

Personal Representative: Correct 

Detainee: Yes 

b. J, The detainee admitted to being on a jihad. 

Detainee: No, I didn't do it. 

b.2. Samoud Khan, with the assistance of others, was responsible for rocket attacks 
against United States forces from firing positions on Laywan Mountain. 

Detainee: Yes, I made the statement, but I am not sure if those people were Samoud's 
enemies or if they were Americans. 

b. 3. The detainee was instructed to fight to the death when American forces raided the 
Mousauwal Compound on 11 December 2002, but surrendered instead, 

Detainee: No, I didn't want to fight with Americans. Totally I surrendered I never 
fought. 

b.4. Just prior to the U.S. forces raid on the Mousauwal compound, the detainee 
instructed his compalriots to all provide the same false story if captured. 

Detainee: I have never lied. If l have lied, what kind of proof do you have? Show me 
proof that I have lied. 

Tribunal President: Habib would you like to add anything else to the allegations or your 
responses to the allegations? 

Detainee: I don't have anything else to say. My commander is detained. You should 
refer any questions to him. 
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Tribunal President: Habib, this is your opportunity to speak. We don't have \he 
commander here in front ofus now. We may not have the opportunity to talk to the 
commander. This is your opporrunity to tell your story. 

Detainee: I told you I was a poor person. and \hat I was working over there to support 
my mom and my dad to suppon th.em :financially. I was just working for money. I never 
worked for Al Qaida or the TaHban. 

The Personal Representati've and the Recorder had no questions. 

Tribunal Members' guestions 

Q. When you worked for the American General, what did you do? 
A. One of our village's representatives, named Abdul, was working for Americans and I 
was working for him. 

Q. Doing what? 
A. I was a guarding and also cooking. 

Q. What village was that? 
A. Zonnat 

Q. I understand you said you are not Taliban or Al Qaida, but is Samoud Khan 
associated? 
A. Samoud - l don't know about him being with Al Qaida, but he was aga[nst thi: 
Taliban. He had killed a Taliban and ran to Pakistan to rude. 

Q. Why do you think the U.S. attacked the compound at Mousauwal? 
A. I don't know; maybe someone spied on us. 

Q. When the rocket attacks took place, where were you? What were you doing'? 
Cooking? 
A. I wasn't with him at that time. I hadn' t been with him for a long time, like 2 months 
or so. 

Q. So you stopped working for him before the attacks? 
A. No, I wasn't with him. 

Q. So you joined him after the rocket attacks? 
A. After the fight, I started working with him. 

Q. How did you learn about the attacks? 
A. He himself had told me, and also people from the village. 

Q, So did he tell you they were attacks on U.S. forces? 
A. Who? 
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Q. Samoud Khan? 
A. Samoud Khan had told me so, and also the people of the village. They said it was on 
Gardez people. 

Q. Initially you were told it was on U.S. forces? 
A. Yes. 

Q. How long did you work for Samoud Khan? 
A. Two months, or so maybe a little less. 

Q. Were you given instructions to fight to the death? 
A. Bywhom? 

Q. The allegation reads that you were instructed to fight to the death when American 
forces raided the Mousauwal compound on 11 December. 
A. No. Why would I fight because Americans came in to search, so there was no reason 
to fight. 

Q. Were you given instructions to fight to the death? 
A. If I wanted to fight, no, the Americans were standing in front of us, we would have 
fought. But we didn't fight. 

Q. I am not asking if you fought or surrendered. I am asking you if you were given 
instructions to fight to the death? 
A. By who? 

Q. Samoud Khan. 
A. He had told me to tell the Americans we are people of Hafiz Zula (phonetic). I work 
for him. First, when we were in Gard.ez, they had taken all our clothes off. I was naked 
with 8 other people with us when I made that statement at that time. Americans were 
beating us really hard, and they had dogs behind us and they said if we didn't say this, 
they would release the dogs. After that, an American grabbed me by the throat and said, 
"Has this happened to you?" and then I said "yes," and that is why I made the statement 
"Samoud told me to fight." 

Tribunal President's questions. 

Q. Where were you born? 
A. What do you mean? 

Q. Where were you born? Where were you raised? 
A. I was raised in Pakistan. 

Q. Why did you go to Afghanistan? 
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A. That is my place. That is my homeland. My mom and dad are there. My house is 
there. 

Q. Were you born in Afghanistan or Pakistan? 
A. I am not sure. Maybe Pakistan. 

Q. Then your family moved back to Afghanistan? 
A. Yes. 

Q. Where was your family living? 
A. Zonnat. 

Q. Where was the compound located? 
A. Zonnat. 

Q·. What type of compound was Mousauwal? 
A. It was a region with a lot of houses over there. 

Q. Help me to understand. Is Samoud Khan the ruler or the governor of this compound? 
A. He was the commander. 

Q. So there were military troops at this compound? 
A. Yes. They were our friends. 

Q. It was a training camp? 
A. What do you mean? 

Q. Military training? 
A, There were just some Kalashnikovs there. 

Q. So was it a supply compound? 
A. It was a house. 

Q. Did they store weapons in the house? 
A. Rockets. 

Q. Did you also work as a bodyguard? 
A. I was a cook. 

Q. Did you also have to carry a weapon as a cook? 
A. Yes, totally. I had a Kalashnikov. 

Q, You were protecting yourself and the compound from who? 
A. I am telling you, Samoud had personal enemies in Zorro.at. That caused us to fear for 
our own lives, so we carried the Kalashnikovs. 
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Q. Did you have to receive any training to use the AK-47? 
A. 1 don't even know how to use the Kalashnikov properly. I used it at weddings. and 
during the Eid festival. 1 just shot the Kalashnikov up in the air. 

Q. My question is, did you have to teceive any ttaining? Is that y~s or no? 
A. No, I don't know how to use the Kalashnikov properly. lfl have a target right there, 
and this point, [ don't know how to fire at that target proper1y. 

Q. Have you ever worked with any Al Qa.ida or Taliban soldiers or fighters? 
A. No. 

The 1rihunal Pte$it/e11t confU'ms tltat tl,e tktainu had no /flrther e~•idence or 
witnesses to present to the Trihu11al. The Trihunai Prr.side,rt explains the remainder of 
the Tribunal prl)Ces! to the detainee and adjo11rns tlte TrihunaL 

AUTHE~TICA TION 

l certify the material contained in this transcript is a ttue and accurate summary of the 

' ' l 

C'nlonel, U.S. Anny 
Tribunal Pre.sident 
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Summarized Detainee Statement 

Tribunal President: lsmat, as you remember we met on 13 October 2004. 

Detainee: Yes. 

Tribunal President: We recessed the Tribunal because we felt all of your comments were 
not being translated properly. We also felt our comments were not being translated 
properly. We want to make sure that you understand the process. So I will review the 
process with you again this morning. Forgive me ifI repeat myself from the other day. 

Detainee: That is okay. 

Tribunal President: We previously swore the Tribunal and the Personal Representative. 
Today we swore in a new translator and reporter. 

Detainee: Okay. 

Tribunal President informs the detainee of his rights during the Tribunal hearing. 

The Detainee stated he understood the Tribunal process. 

Tribunal President Everything that you said to us on 13 October 2004 is still on record. 
Please feel free to repeat anything you said to the Tribunal on that day. 

Detainee: Okay. 

The Recorder reviews the Unclassified Summary of Evidence (exhibit R-1) with the 
Tribunal and the detainee. · 

Tribunal President: Ismat, you made a request for witnesses? 

Deminee: I did not want to present anybody or bring anybody in as a witness because I 
did not have anybody here. But when I talked to my P/R and he asked me ifl had any 
witnesses, I told my P/R I had my cousin with me here. You can bring in my cousin and 
ask him for whatever information he has regarding the evidence you have on me. My 
cousin will give you that information, if he knows anything. 

Tribunal President: Ismat, you also asked for .... 

Detainee: May I finish my sentence? 

Tribunal President: Yes, I am sorry. 
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Detainee: I did tell my P/R t.here were two people in Afghanistan I wanted as my 
witnesses. I gave my P/R the names. They can testify why I was in the Taiiban and the 
reasons I served. These witnesses would tell you most of the things in the unclassified 
summary are not true. I do have evidence to provide to you, or I can explain to you my 
reasons for doing it? But most of the summary, I do not agree with it. 

Tribunal President: Ismat, I do understand that you did ask for your cousin to appear as a 
witness at this Tribunal. 

Detainee: You can a.r,k my cousin about whatever he knows and he will tell you. Also 
form Bagram all the way to Cuba, I did tell my interrogators the truth. It is in my file. 
You can look at my file and find it. Most of the things in the classified files iire not true 
and I do not agree with it. I can tell you why I did it, what I did not know about Ahm, 
there are a lot of people in Afghanistan that could tell you I did not do the things I am 
accused of in the Unclassified Summary. Toe American Government is wise and 1.hey 
should do justice by reviewing my fil_e and my statements, then they should do justice 
with me. America should know, that is why America is a great power today. 

Tribunal President: We will have the opportunity to hear your comments. We will also 
have the opportunity to hear the comments from your cousin, who is a witness appearing 
today. But, [ wanted to let you know that the State Department attempted to make 
contact with your uncle and brother-in-Jaw. The State Department was unable to contact 
these individuals. 

Detainee: I am a detainee here. I cannot bring any witnesses to the Tribunal. Your 
Government or the Tribunal can by to bring the witnesses. When you do make a 
decision, you should keep in mind whatever I say, plus my witnesses. Don't make a 
decision without actually looking into the whole matter. What I can do, you can explain 
each question to me one by one. I will answer if it is true or not true. I want to go 
briefly, one by one, each bullet on the Unclassified Summary and explain to the Tribunal. 

Tribunal President: Yes, Ismal. The Tribunal will look at all of the evidence we have 
before us. We will listen to your statement, which we will go into after we finish talking 
here. And, we will also listen to and consider the statement from your witness before we 
make a decision, 

Detainee: Okay. 

Tribunal President: Ismat, you may now present any evidence you have to the Tribunal, 
and you have the assistance of your Personal Representative in doing so. Would you like 
to present infonnation or make a statement to this Tribunal? 

Detainee: Yes. 
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Tribunal President: Ismat, would you like to make your statement under oath? 

Detainee: Yes. 

Tribunal President Recorder, would you please administer the Muslim oath. 

The Detainee was sworn using the Muslim oath. The Detainee testified to the 
Tribunal in substance as follows: 

Tribunal President: Ismat would you like to make a statement or would you like to 
respond to the allegations? 

Detainee: I can make my own statement, but it's been two and a half years and it's in my 
file. It has been a long time and I forgot some of the stuff. But I would like to go over 
each question and answer each one whether it is true or not. Then the Tribunal or anyone 
else can ask me any question on that. I would like to answer each question. 

Tribunal President: Isrnat, we do not have your file here today, so it ls important for you 
to say as much as you would like to. Then we will go over each of the statements. 

Detainee: I can tell you the whole detaUs of when I left the house, where I stayed, where 
I was and where I had been. But it is a long story and I don't want the Tribunal to get 
frustrated with me. 

Tribunal President: We won't be frustrated. 

Detainee: I was asked questions from my childhood and about what I did as I was 
growing up. I can start from there, .but it is a long story. I can tell you from the 
beginning from my childhood or I can start from the place in Pakistan when I was handed 
the letter to give to that person. The time I was serving as a soldier. So where should I 
start? 

Tribunal President: I think for this Tribunal it would be better for you to start when you 
were in Pakistan and you were handed the letter. Your childhood infonnation will not 
help the Tribunal in determining whether you are an enemy combatant or not. Ismat, we 
could just start with the allegations that are on the Unclassified Summary, if that would 
help you with your story. 

Detainee: We can do that. We can answer each question. 
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Tribunal President: P/R, would you like to read those please? 

Personal Representative: Yes, Ma'am. 3-a, "the Detainee is a member of the Taliban 
and associated with Al Qaida" 

Detainee: I did serve in Taliban for a year as a soldier. I did so for a reason, but not as a 
volunteer. Toe reason was I had a guesthouse in Kandahar. People were trying to take 
my guesthouse. Since I did not have anything, the way I saw it, I joined the Taliban and 
they gave me a letter allowing me to keep my guesthouse. Then I was a soldier with the 
Taliban, but I was an ordinary soldier. I stayed with them in small places or houses. It 
was not like staying with them in the city or the bazaars. I was in that area, Dara Sufe, 
with the Taliban soldiers. I was not a commander or anything like that. I was a soldier 
with Commander Abdull Razzaq. One time he did have almost forty soldiers under his 
command. I worked with him for three and a half to four months, then I would go back 
home, then I would go back with the soldiers. So the entire time I served with the 
soldiers and spent time at home was about a one-year period. I don't know the exact 
date, but when Commander Massoud, a leader of the Northern Alliance died, then our 
commander told us we were going home. So we left and we went back home. After two 
months after Commander Massoud's death, the Americans came. Their coming was 
announced everywhere over the loud speaker throughout the bazaar and we were told to 
move our families elsewhere. So that is what I did. I moved my family to Dara Woo, 
another place in Uruzgan. When the war was over, I moved my family back to 
Khandahar and began living with my father-in-law. I sold the guesthouse l had in 
Uruzgan. It was winter time, so I moved my family to Pakistan for six months. It was 
not a good time to buy another guesthouse or start a new business. 

I forgot something. Before I left for Pakistan, I bought a taxi car for my uncle on my 
mother's side. My uncle said he would take care of the taxi service for me and send me 
the money from the taxi service. I bought myselfa motorcycle and took it to Pakistan. 
When I was living in Pakistan after some time I went to the govenunent park. I saw 
Commander R.azzaq sitting in the park with a few other people. I recognized Commander 
Razza.q e.nd introduced myself, but he did not recognize me. I told Commander Razzaq 
that I was serving for another Commander, Akhund Zad~ under him (Razzaq). Then 
Commander Razzaq remembered me. I left, then I saw him again one month later by the 
park. Razzaq asked me if I knew if anyone was going to Afghanistan. I told him that I 
was leaving for Afghanistan a few days later to check on my taxi. I had not received any 
money from the taxi service and two or three months had passed. If my business was not 
turning a profit, I was going to sell the taxi. Razzaq told me he had a letter he needed to 
send to Afghanistan to a person named Sangar Riha.d. Razz.aq said he would give me 
money to pay for my fare from Pakistan to Afghanistan in order to deliver the letter. I 
asked Razzaq what was in the letter because I could not read it. Razzaq said the letter 
was asking Sangar Rihad to come to Quetta. I did show the letter to other people to read, 
and they told me the same thing. After that, 1 went grocery shopping for my house and I 
put the letter in my pocket. The next day, l had gotten the money to go to Afghanistan. 
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Detainee: Since I had nothing else planned and l had received the money to go to 
Afghanistan, I planned on leaving the next morning. I still had the letter in my pocket. I 
did not know the letter had anything related to the Taliban in it If I had kno'Ml 
delivering that letter was going to be dangerous for me, I would not have taken it. 
Razzaq told me Sanger Rihad was a well-knuwn person and everyone in the tribe knew 
who he was. I did not know of any relation between Rihad and the Taliban. I was 
thinking Commander Razzaq left after the death of Commander Massoud. I was thinking 
Razzaq was against the Taliban. Why would he write to someone who dealt with the 
Taliban. That day I left my house in Chaman and I went to Wa.eji, another city in 
Pakistan by the border. I spent the rught there with some relatives. The next morning, I 
rode my motorcycle to Kandahar. I was thinking about selling both my car and 
motorcycle. I asked my uncle about the taxi service and how much money was made. 
My uncle said only one thousand Pakistani Rupees. So we decided to sell the car because 
there was no profit. My uncle was a passenger in the car and he went to Dara Woo in 
Uruzgan. I drove my motorcycle to Dara Woo. The next day, my uncle's son brought 
the car to Dara Woo. Since I had not seen my cousin in a long time, my cousin wanted to 
visit me in Dara Woo. I asked another friend to go with me to show me how to get to the 
place I had to deliver the letter to. So the next morning the three of us [ detainee, cousin 
and detainee's friend] left together in the car and went to deliver the letter to Sangar 
Ribad. We stopped on1y once to fix the car. When we got to Sangar Rihad, it was late 
afternoon or early evening time. Since it was late, we would not make it back on the 
same day, so we spent the night at Rihad's. Rihad was fixing his house. That night I 
gave Razzaq's letter to Rihad. It was Ramadan time. I saw the letter on the ground. 1 
read it and saw it srud Allah, the name of God written on it. I picked up the paper. In our 
religion it is bad if you throw such papers on the ground and do not properly dispose of it 
You either have to burn it or place it in water. So I picked up that paper and I gave my 
car keys to my friend. I told my friend to start the car. We left that morning right nfter 
the sun came up. We were headed back home. Midway of out trip we stopped in a bazar 
area, Chinartoo. When we got there, the Governor and five other guards turned on their 
headlights to stop us, I did have an AK-47 in the car for personal safety. I was going to 
sell the car, but I thought when the car was sold I would keep the money in my pocket. It 
is not safe to keep any money in your pockets without having a weapon on your person. 
That was why we had the weapon and why they found the AK-47 with me in the car. 
They authorities searched the car and found the AK-47. The Governor told us to go with 
him and the guards. I tried to explain to the guards the AK-47 was for my personal 
safety and it was just one weapon, so it was·not a big deal. The guards told us to go with 
them. So we-left with the guards. They guards were staying with the person I sold my 
guesthouse to. The Governor asked me who the car belonged to, and 1 told him it was 
mine. The Governor asked me when I bought the car, and I told him after I sold the 
guesthouse. The Governor asked those people owning the guesthouse, and they verified 
they did buy the guesthouse from me. Then the Governor asked me where I came from 
and where did I stay the night before. I told the Governor me, my friend and my cousin 
stayed and Sangar Rihad's. 
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Detainee: I guess Sangar Rihad was e1tber an enemy or did not have good relations with 
the Governor because soon as the Governor heard the name, he got upset. The Governor 
took us back to Sangar Rihad's house. When we got back, they brought all of us and 
Sangar Rihad to Khandahar. We were there for three days. After that, I never saw the 
Governor again. No one came and talked to us: They took my car keys from me on the 
first day and I never saw my car again. After three days, we all were handed over to the 
Americans. I was asked what happened and l told them the whole story about the letter, 
the Governor and how we all were arrested. At the end of my story, they told me to tell 
them the truth. [ told them I was telling the truth, but they did not believe me. So that 
night they handcuffed me. The Americans were telling me, or the interrogator with a 
linguist told me to tell them the truth so I can go home. So I was telling them okay and I 
would tell them the whole story. The Americans did not find out about my being a 
soldier with the Taliban in Dara Sufe until I told them about it. They did not find any 
papers or weapons on me. I told them about how I was in Pakistan and I was given the 
letter that I delivl!~d. l told them all this because they said they would set me free and I 
would go home. After a day or two in Kandahar, I was brought to Bagram. In Bagram I 
was asked the same questions. I told the same story and I was telling the truth, but they 
did not believe me. Finally an interrogator shook my hand and told me I was going 
home. I did not see this interrogator again. After two months in Bagram, I was brought 
here to Cuba. In Cuba, it is the same thing again. I tell them the same story, which is the 
truth. Now nll this in my Unclassified Sumrnary.1 did not do. Whatever 1 told my 
interrogators, it was voluntary. No one had any evidence on me. Everything in that 
Unclassified Summary, the Americans had no evidence on that I swear to the Tribunal 
that lam telling you the truth and most of the things in that Unclassified Summary, I did 
not do. 

Tribunal President: Ismat, will you allow us to ask you question? 

Detainee: Yes. 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the 
Detainee? 

Persona.I Representative: No, Ma'am. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions fot the Detainee? 

Recorder: No, Ma'am. 

Tribunal President: Do any of the Tribunal Members have questions for the Detainee? 

Tribunal Member: Yes, Ma'am. 
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Tribunal Member: Ismat, where did you receive your military training? 

Detainee: I never received any training from the Taliban. The only thing I knew before 
joining the Taliban as a soldier was how to fire my AK-47. I joined the Taliban without 
any training. I was just spending my time with them and wearing the clothes like they 
were wearing. 

Tribunal Member: When you crossed the border from Pakistan to Afghanistan. how did 
you get across the border? Did you have to present papers? How did you cross? 

Detainee: With the border between Kandahar and Quetta, there was no problem. A lot of 
Afghans live on each side and they just go freely from one side to the other. Maybe in 
other parts of the country you might need papers, but not in that part. One time, when 
America was fighting in Afghanistan, the borders were sealed. They were checking 
papers. But at the time when I was coming back there was no checking. No problems. 

Tribunal Member: When was that? You said during Ramadan, but what year? 

Detainee: When I got captured? 

Tribunal Member: Yes. 

Detainee: I don't know the exact year, but l got captured two years ago. So it was the 
twentieth day of Ramadan, and today is the first day ofR.runadan. 

Tribunal Member: The AK-47 you had with you when you traveled, whose gun was 
that? 

Detainee: A person names Issa Muhammed or Issa Ahmed. It was his gun and we 
borrowed it from him. Actually, my friend borrowed it from this person because they 
were friends. 

Tribunal Member: Ismat, to clarify the date you were captured when you said it was two 
years ago, was that the same year that Massoud was killed? 

Detainee: Massoud died before that. I was captured after his denth. 

Tribunal Member: Was it the same year? 

Detainee: I do not know the year or month, but it was after Massoud was dead. 
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Tribunal Member: Dtd you ever fight in the Tora Bora area? 

Detainee: I never saw Tora Bora in my life. The only time I saw it was on TV in 
Pakistan. The TV was showi.ng the fighting going on there. I never personally had been 
there. l am fasting and l was wondering if the Tribunal was going to take a break. 

Tribunal President: No, we can't take a break. We have a lot of questions we n~d to ask 
you. We also still have the witnes.s to come io and you will be allowed to ask the witness 
questhm.'>. So we have to move on. 

Detainee: Okay. l drank too much water because l have been fasting. May I use the 
restroom. 

Tribunal President: Certainly. We will take a brief recess to allow the detainee to go to 
the restroom. 

Recorder: All rise. 

Tribunal Hearing recessed and re-()pened. All partih pre.Jent prit.Jr t<J rece5s were 
agaltt pr1!5ent. 

Tribunal President: Do y,)U ~member what year you were a soldier? 

Detainee: I never kept track of the year and month. I do not know. l was with them 
almost a year, close to the ycu before Commander Massoud died. So if you have the 
date for Massoud's death, then it ~-as a year before that 

Tribunal President Was that prior to the US bombings? 

Detainee: At that time, I was at my house in Dara Woo. They announced there was 
going to be fighting with the Americans. Wr were told to get our families out of the area. 
That was why I tool,.; my family from Kbandahar to Dara Woo. 

Tribunal President: Was that during one of the breaks that you took from being a soldier? 
You said you were a soldier for three to four months, then you took a break and then you 
went back. Or was ihat after you completed being a soldier? 

. Detainee: No. I was in my house and I was done with being a soldier. When I left it was 
two months before Massoud died. ~y Commander had quit so I went home also. The 
Americans came after Massoud died. 

------ ·-
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Tribunal President: Where were you when 9/l l or the attacks on the twin towers in New 
York happened? 

Detainee: I was in my house. 

Tribunal President: Earlier you said someone was going to tak~ your guesthouse fwm 
you. Can you exphrin that please? 

Detainee: People were saying the guesthouse was built on government land. The people 
working for the government were soldiers or worked in the Taliban offices. They would 
come and oother me, threatening to take my land. So I got tired of that, so I went and got 
a letter from Abdul Razzaq, the Commander. Once I got that letter, I was bound to work 
with him. So that is what I did. I went and worked for him. 

Tribunal President: You said the Taliban claimed they owned the land. So in order for 
you to keep the guestbouse, you bad to work for the Taliban. How does Commander 
Razzaq fit in there? 

Detainee: Most of my time l spent it in Pakistan. For fifteen to seventeen years. I went 
to Khandahar and I had been there about three years. I was looking to buy property like 
the guesthouse. This guesthouse had belonged to another person. I asked the owner if T 
could buy the property. I paid him some money and the owner left it for me. The people 
that came to ask me about moving were regular soldiers. They would come and bother 
me by asking for the land because it belonged to the government. The person who owned 
the guesthouse before me was named Gul Muhammed. 1 told Gui Muhammed that 
people were bothering me about the guesthouse. Gui Muhammed told me he would take 
me to someone to fix the problem. Gui Muhammed took me to Commander Abdull 
Razzaq. Gul Muhammed told Commander Razzaq l wss a poor person and people were 
bothering me about the guesthouse. Gui Muhammed asked Rauaq ifhe could help me 
out. Abdull Razzaq asked me ifl had any people in the house that could work for him 
and I told him I was the only person. Razzaq asked ifI wanted to be one of his soldiers 
and I told him I wasn•t ready and would think about it; but in the future if I felt 1 could, I 
would go and work for him. So Razzaq wrote me a letter for the guesthouse so people 
would not bother me anymore. Then I was in the guesthouse for two years. Things were 
changing and it was hard to run the house. My uncle came and joined me. I left the 
guesthouse for him to run. At that time I decided to go and work for Commander 
Razzaq. That is how I joined the T~iban in Dara Sufe and I worked as a soldier. 

Tribunal President: Who stayed in the guesthouse? Were they soldiers? Were they 
Taliban members? 

Detainee: lt was not a nice building. It was an old building. The people with money did 
not stay in a place like that. The soldiers were coming and staying in the guesthouse. 
The building was so old that there were snakes in the roo£ 
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Detainee: People were scared to live in that house. That is why the big people did not 
come and stay there in a place like that 

Tribunal President: When the letter was written for you by the Commander, did the 
Commander take the letter to the Taliban Government? Or did you have to take the letter 
to the Taliban government? 

Detainee: I took that letter with me and I kept it. It was written on Taliban letterhead. It 
said the Government of the Taliban. So every time people would come and bother me, I 
would show them the letter. When they saw the letter, they would leave and not bother 
me again. 

Tribunal President: What did the letter say? 

Detainee: I don't remember the whole thing, but it said I \\IRS a soldier. I was a member. 
I was a poor man and not to bother me. If there were any questions to see the 
Commander. Usually people would come on a bicycle or motorcycle, or walking without 
weapons. I knew those people were soldiers or working fo1 another commander. Then 
there were people coming in cars with bodyguards. I knew that was a Commander. 
Always there would be just one or two people. The way you would know, they were 
wearing a white or black turban. 

Tribunal President: Were there any weapons in the guesthouse? 

Detainee: No, I did not have any weapons with me. 

Tribunal President: Did any of the soldiers carry weapons with them into the 
guesthouse? 

Detainee: Sometimes the soldiers would carry it, but not all the time. Not everyone. 

Tribunal President: When you were fighting with the Taliban, who did you fight against? 
Was it the Northern Alliance? 

Detainee: It was the area of Rashid Dostom, the Northern Alliance Commander. He was 
operating in that area, 1 never went to fight with tbem. I was a guard. Whenever we 
heard gunfire in the daytime, we would tell people at nighttime there was gunfire and 
people were coming. Like one time, I got wounded and a bullet hit me in the leg, But I 
never went with them specifically to fight. 

Tribunal President: What were you guarding? 

Detainee: It was one house with two or three rooms in it. We were doing guard duty 
there. 
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Tribunal President: Do you know what was in the house? 

Detainee: Soldiers and all our friends were staying in that house. Some of the people 
would be on guard duty. Some were sleeping. Some were watching for the enemy to 
make sure the enemy did not come and fight us. 

Tribunal President: We will bring in the witness. Ismat, you will have the opportunity to 
ask the witness questions. Then we will also have the opportunity to ask the witness 
questions. The P/R would like to ask one more question. 

Personal Representative: On the unclassified evidence, paragraph B-3, it says the 
Detainee and another Taliban member planned to kidnap the son of the Uruzgan 
Governor. Did you plan to do this? 

Detainee: No, that is not true. I never did this before. Even when and ifI go back, I am 
not planning to do things like that. You can ask the witness. He was with me and be can 
tell you that we were not planning something like that. The witness will tell you the truth 
when he makes his statement under oath. 

Tribunal President: Any other questions? 

Personal Representative: No, Ma'am. 

Tribunal Hearing recessed and re-opened. All parties present prior to recess were 
again present. 

TribWlal President: I'd like to identify that we have another witness or Detainee here as a 
'Witness. Please give us your full name. 

Witness: Nasrullah. 

Tribunal President: Is that a first name or last name? 

Witness: That is my full name. 

Tribunal President: Nasrullah, we are here for the tribunal oflsmat. We would like to be 
able to ask you some questions. Ismat will ask you questions, this Tribunal will ask you 
questions. Would you like to malce your statement under oath or not under oath? 

W1tness: Any information I have, I would like to take an oath for it. 
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Tribunal President: Recorder, would you please provide the Muslim oath for Nasrullah. 

Recorder: Muslim oath. 

The Witne55 was sworn using the Muslim oath. The Witness testified to tbe 
Tribunal in ~ubstaqce as follows: 

Tribunal President: Personal Representative, do you have any questions for the witness? 

Personal Representative: Yes, Ma'am. Do you know of any plans to kidnap Jan 
Muhamrned's son'? 

Witness: I nl'ver heard that before and I never had any idea of somebody sayjng that 
Also, that person [pointing to Ismat] never told me of any such kind of plan before. 

Personal Representative: Can you tell me what happened to the car lhat you were 
traveling in when you were stopped by the Governor? 

Witness: They stop us. They searched us and the vehicle. Then they told us to follow 
them. So we got back into our car and went and followed them. 

Personal Representative: Then what happened? 

Witness: They told us to follow them. They said they were taking us to meet some 
people we were going to meet and stay with.. They asked us so politely, so we went with 
them. Then after that, they asked us questions. 

Personal Representative: Can you tell us anything about yow cousin's whereabouts prior 
to the Americans coming to Afghanistan? 

Witness: He is my cousin. Whatever you heard about him is all wrong. He did not do 
anything. If he did anything, he was with me and I should koow, Or somebody would 
have told me. When we were in the country, no one told us of such things before. There 
is no witness that my cousin actually did all those things. 

Personal Representative: I have no further questions. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the witness? 

Recorder: Yes, Ma'am. Were you with your cofilin when he delivered the letter? 

Wimess: When I heard that my cousin was in the town or province, l went to see him. I 
spent the night and the next morning with him. He told me he was going to a different 
district to sell his car. We left. 
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Witness (continued): He told me on th.e way to sell the car, he had to deliver a letter. He 
asked me to read it and tell him what the letter said because he was not able to read the 
letter by himself. So I looked at the Jetter and there was not anything in the letter. I did 
not know who gave my cousin the letter or where he got it from. \Vb.en we got to the 
place, l did not know the person and I did not know who my cousin gave the letter to. 
That is all I know about this letter. 

Recorder: Was there more than one letter. 

Witness: There was only one letter. 

Recorder: No further questions. 

Tribunal President: Do any of the Tribunal Members have any questions for the witness? 

Tribunal Member: When you were stopped, did you have any weapons in the car? 

Witness: I did not see the weapon myself. Since I was not with my cousin that long, I 
did not know what he had in the car. But he did tell me there was an AK-47 in the car for 
personal safety. I told the inteaogators also that I did not personally see any weapon in 
the car. 

Tribunal Member: Did Ismat fight with the Taliban at a11? 

Witness: Against the Taliban or with the Taliban fighting against somebody else? 

Witness: No, I do not know if lsmat has been in or to a fight. The only thing I knew was 
he was with the Taliban. I did not know where he was working with them. I did not 
know anything about the fight. 

Tribunal Member: Was Ismat a soldier with the Taliban? 

Witness: I do not know. The only thing that I knew, he was working with the Taliban. l 
did not know ifhe was a soldier or a commander. 

Tribunal Member: When was Ismat with the Taliban? 

Witness: I don't know the time or how long Ismat vvas with the Taliban. The only thing 
l knew was one of my uncles on my mother's side was telling me that lsmat was working 
with the Taliban. 
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Tribunal Member: Do you recall when the attacks occurred in the United States on the 
World Trade Centers on September 111

\ 2001? 

Witness: Yes, I heard about it on the radio and I heard about it from the people. 

Tribunal Member: Do you know ifismat was working for the Taliban before or after that 
time? 

Witness: Ismat told me that he went home before that happened. So he was in the house 
way before that. I never heard from anybody iflsmat was still working with the Taliban. 
That's all I know about that. 

Tribunal Member: When were you arrested? 

Witness: We got arrested at the same time. 

Tribunal Member: What year was that? 

Witness: I don't know the year, but it was Ramadan time. · The twentieth day of 
Ramadan. So starting today the twentieth of this month will be two years. We got 
captured by Afghans. Then later on, they handed us over to the Americans. 

Tribunal Member: Thank you. 

Tribunal President: What did the both of you have on you when you were arrested? 

Witness: What kind of stuff are you talking about? 

Tribunal President: Passports, IDs., and weapons? 

Witness: We did not have any passports. The only weapon I knew about was the AK-
47. Other than that,just the money in our pockets, but I don't remember the amount. 
Just enough to travel on, not a lot of money. 

Tribunal President: Was a letter from the government or a Commander on you or with 
Ismat? 

Witness: No. 
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Tribunal President: How long were you with Ismat before you were arrested? 

Witness: When I heard lsmat was in the district, I went to see him. I spent that day and 
night with lsmat. The next morning we left to deliver that letter to the person and spent 
the night over there. So that was two nights total. 

Translator: The witne!ls asked the Detainee how many days exactly they were together. 
Whether it was one day before the letter or it was two days. The Detainee said he did 
not remember how many days before the letter. 

Tribunal President: Where were you when you were stopped and arrested? 

Witness: There is a place called Chinartoo. There was a bazaar by this place and we got 
stopped there. 

Tribunal President: Do you know why you got stopped? 

Witness: We did not know why we were stopped. There must have been some people 
who didn't like us, like our enemies. ln AfghBnistan everyone has enemies. There was 
always clashing between each other. So it must have been some people like that. I am 
not sure why we were stopped. 

Tribunal President: Did they accuse you of doing anything? 

Witness: No, they did not accuse us of anything. They did not say anything about what 
we did or why they stopped us. They did not tell us what we did wrong. When they took 
Lls to the place later on, they asked questions about who we were, our parent's names, 
what villages we were from, what tribe we are. They did not tell us why they were doing 
this or what we did wrong. 

Tribunal President: What were you doing when you were arrested? 

Witne:ss: We were traveling on the road. 

Tribunal President: You said you stopped. Why did you stop and what were you doing 
when you stopped? 

Witness: I did not know why they stopped us. I can ask you why we were handed over 
to the Americans? I don't have any answers for that. They stopped us. They asked us 
questions:. The next day they handed us over to the Americans. We had no idea why 
they did that and what we did wrong. 
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Tribunal President: I was under the impression you stopped in the b323.al' and you were 
doing something. Then they stopped you? 

Witness: No. We were not doing anything like that. Maybe soml.'! enemies told them 
and gave some \J/TOng information on us or accused us of doing something. But no, we 
were not doing anything. We were traveling on the way. They stopped us. They asked 
us questions. Then they handed us over to the Americans. We did not know if they were 
with or against the government. We were not doing anything when they stopped us. 

Tribunal President: Ismat, you have the opportunity now to ask your cousin any 
questions. Ple.se allow each question to be translated first before you answer. Then 
your answer will be translated. 

Wimess: Am I going to ask Ismat quemon.s? 

Tribunal President: Ismat will ask you the questions if he'd like. 

Det.aJnee: 1 do cot have any questions. What questions can I ask? But if the Tribunal 
hBS seen something in the swnm.ary, you can ask me or ask the witness. But I do not 
have anything for the witness. 

Witness: I do not have any questions. but if anyone has any more questions for me, 
please ask them. 

Tribunal President Personal Represent.ative, anymore questions? 

Personal Representative: No, Ma'am. 

Tribunal President: Recorder, do you have any other questions? 

Recorder: No, Ma'am. 

TribllD81 President: Tribunal Members, do you have any other questions for the detainee 
or the witness. 

Tribunal Members: We will take a brief recess while the witness is escorted out. 

Recorder: All rise. 

T,11,unal Hearing recessed and re-oµ11ei. AU pllJ1ja preu11t prior tlJ recess wrt 
again present. 
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Tribunal President: lsmat, do you have any other evidence to present to us or any other 
comments? 

Det!!inee: No, I cannot think of anything else to say. But if anyone has any questions for 
me, they can ask me and I would like to answer them. The ouly question I have is 
everything on my unclassified summary, most of it is wrong. I never did this. I told you 
and you asked my witness some questions. You can ask questions from the people in 
Afghanistan ff I did these things. If you can find out why they put all of this on me. That 
is ail I have. 

Tribunaf President: All unclassified evidence having been provided to the Tribunal, this 
concludes this Tribunal sessk,n. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, US Anny 
Tribunal President 
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Summarized Detainee Sworn Statement 

The Tribunal President read the Hearing Instructions to the Detainee and confirmed 
that the Detainee understood and had no questions. 

The Personal Representative presented the Detainee Election Form (Exhibit D-a) to the 
Tribunal. 

The Recorder presented the Unclassified Summary of Evidence (Exhibit R-1) to llre 
Tribunal. 

The Recorder presented E:chibft R-2 into evidence and gave a b,ief description of the 
contents of the Undasrijied SummQry of Evldenc.e (Exhibit R-J). 

The Recorder confirmed that he had 110 further unclllssif,ed evidence or witnesses and 
requested a dosed Tribunal session to present classified evidence, 

The Tribunal President, referring to the Detainee Electwn Form, made the fo/Jowing 
statement: 

Tribunal President: At this time l would like to make reference to the Detainee Election 
Fann, which indicat~s th.at the Detainee has chosen to participate in this Tribunal, which is 
also evident because of his presence today. He would like to respond to each of 1he 
allegations on the Unclassified Summary. He is willing to take a non-Muslim oath. He 
would like to tell his story and then respond to questions. He has requested that no 
documentary evidence to be produced and he has requested no witnesses. Abdul Majid 
Muhammad, you may now present any evidence or infonnation you have to this Tribunal 
and you have the assistance of your Personal Representative in doing go. Do you still wish 
to present infonna.tion to this Tribunal? 

Detainee: 1 wasn't a Taliban. 

Tribunal President: Would you like to make your statement under oa.th as you indicated on 
the Detainee Election Form? 

Detainee: Yes. 

Tribunal President: Very well. Recorder, would you please administer a non-Muslim 
oath? 

The Recorder adnunistered a non-Muslim oath to the Detainee. 

The Tribunal President opened the Tribunal to the Detainee to mQ/ce his statement. 
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Tribunal President With the assistance of your Personal Representative, as. necessary, you 
may begin. 

3. J. The Detainee traveled to Afghanistan after 11 September 2001. 

Detainee: In 2001 I traveled from Iran to Afghanistan. After the month of Ramadan, 
because of my dreams to become rich fast, 1 went there to trade narcotics. I am a very 
poor, poor person. I only went there bec:ause of the money and to make some money not 
for fighting or anything else. I wanted to serve myself. That was the only time r traveled 
by myself. I swear to God that I have no arumosity against Americans or anybody else, I 
have not seen Taliban Hnd I have not worked for the Taliban. All my life I never fought 
with anybody and I never picked up a gun. I was also serving in the Iranian military and I 
fled from there, so they were after me too, the Iranian government, and I wanted to obtain 
some money so l could pay my debts and buy my way out. You can buy you.r way out if 
you have money. 

3.2. The Detainee was identified as a "Watchman" for the Taliban. 

Detainee: All my life I've never done such a thing for the Taliban. Because the Taliban 
did not like Iranians and there was sixteen Iranians in Afghanistan that was captured by 
Taliban and were killed by the Taliban. That is why they do not like us. Iran has Shiite 
Muslims, Catholic Muslims and also SUMi Muslims. If the Taliban had known that I was 
Catholic, they would have killed me because the time when [ was in Afghanistan things 
were kind of quiet. There was no problem or anything in that nation. Because there was 
no war there, I went to Afghanistan. That's it. 

3.3. As a "Watchman," the Detainee was on patrol for the Taliban. 

Detainee: No. 

3.4. The Detainee was captured by the Norrhern Alliance in the vicinity of Ghazni, 
Afghanistan. 

Detainee: Yes. I was captured in that area, I don't know if the name is Ghazni or not but I 
was captured there. I had Afghan clothes on and I was really dirty, so I went by the river 
to clean myself up. I took a swim and I came out. I put my Iranian clothes on and I pulled 
a cigarette out of my cigarette pack and I started smoking a cigarette. While I was 
smoking I saw four or five vehicles coming towards me they were all armed and one of 
them came a put a gun to my neck and said Arabi, Arabi, Arabi. They said that because 
the color of my skin was darker, usually Arabs have di.trker skin. They started speaking to 
me in Pashtu and they were also speaking a little bit of Far.ii, they asked me ifl was Arab 
and I told them, no, I'm from Iran. They told me that they would take me to Kandahar. 
On the way they showed me to everybody and they would say "He is Arab" and them 
some people would say "No he's not Arab, he's Iranian.'' When they brought me to 
KHndahar, they blindfolded me and they tied my hHnds and feet. They didn't give me any 
water or food. After tw0 days they took me to the Americans. 
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Triburutl President: We may have some questions for you but does this conclude your 
statement? 

Detainee: No, I have more things to say. Since I've been here for four years, I should talk. 
Since I've been here, nobody likes roe here; everybody is against me here. All the Arabs 
don't like me and all of the other detainees do not like me because I am a Catholic. They 
tried to kill me a couple of times. I have some scars on my bands. I have been nice ever 
since I've been here. I have not harmed anybody, none of the detnine.es, and I have not 
done anything against the guards or anything like that. Living conditions are very hard 
h.ere for me. I have nowhere to tum; it is kind of hard because they pressure me a lot. I 
humbly ask you to help me. I did not kill anybody, I did not do anything wrong, I just 
need your help. 

Tribunal President: We have come here with an open mind to make a determination of 
whether or not you have been properly classified as an enemy combatant Using your 
statement and all of the evidence, only then after we have reviewed everything will we 
make our determination, and we will make it in a just and fair manner. If we determine 
that you should not be classified as an enemy combatant, you will be released to your 
home country as soon as arrangements can be made, or to another country yet to be 
detennined. If we do confinn your status as an enemy combatant I will explain what 
would follow aft.er that Basically you would be eligible for an Administrative Review 
Board here. So we can learn more about you and your situation, we do have some 
questions for you. 

Detainee: Today. 

Tribunal President: Yes. If we may we will start with the Personal Representative. Do 
you have any questions for the Detaine.e? 

Personal Representative: No, sir. 

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee? 

Recorder: No, sir. 

Tribunal President: I think the Tribunal Members do have some questions, though. 

Tribunal Memberts questions 

Q. Good afternoon. Thank you for coming to speak with us today. [f your plan to 
travel to Afghanistan from Iran had gone exactly how you wanted it, what should 
have happened? 

A. I haven't thought about it. 
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Q. Did you have a goal? You were going to go to Afghanistan for a period of time 
and then go back to Iran? What was your plan? 

A I only went there to work. and to make some money. I was trying to go back to Iran 
because I have a family, a wife and kids back home in Iran. 

Q. Did you have a job before you left Iran? 

A Yes, I was a well digger. It was very hard, toughjob. A couple of times I went 
under the water and got scared so I thought about starting some other kind of work. 

Q. Were you hired by a local government to dig wells? Is that how you got the job? 

A. No, I did it on my own. I did it to put food on the table because I had four or five 
people to feed. 

Q. There was somebody who vrould pay you for that? 

A. Yes. Not a lot,just a little. Just enough to eat and survive for a while. 

Q. How long did you work as a well digger? 

A. For about seven or eight years. 

Q. Did you do anything else to support yourself? Do you have any other ski1ls? 

A. Before that I used to work in somebody's house as a server. He was a drug dealer. 

Q. Is that how you first got involved in lhe drug situation? 

A. It started when I was working for a bad guy and I took a vacation from home and 
my mother passed away. When my mom _passed away they took me to a 
psychiatric hospital because I was abnormal. When I got out of the hospital I found 
a friend and he told me that he was working in narcotics trading and stuff like that. 
He told me that he would work with me, since it was the :first time that I found a 
friend, at the age of eighteen. 

Q. How old are you now? 

A. Twenty-eight. · 

Q. You were doing that for also seven to eight years? 

A. Yes. 

Q. Was it just buying and selling or did you have a problem with using it also? 
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A. 1 was selling and sometimes I was using it myself. They just gave me small 
amounts so I could distribute. Like in the parks or by the theatres. Because of this 
I was arrested two times. 

Q. Did you get to go to jail for that? 

A. Yes, in Iran. 

Q. What kind of drugs were these? 

A. Opiwn and ... 

Translator: There are two other ones. I don't have the proper English names for them. It 
was Hashish and Opiwn and there was one more. 

Q. Does he know the English word for it, maybe? 

A. Opium and Hashish. 

Translator: And what else? 

A. Opium and Hashish. 

Q. That's all? 

A. That's all. 

Q. Before coming here did you consider yourself addicted to using drugs, as in you 
couldn't stop, or wasn't it that bad? 

A. A little bit My plan was to get rich and then I would put it behind me and leave it 
aside. I would not touch it anymore. I didn't want anything else,just money. I just 
wanted to make a good life for myself. 

Q. Before going to Afghanistan when you did, had you ever been there before? 

A. No. 

Q. Did someone help you to figure out how to get there without getting caught by the 
border guards and things like that? 

A. Before that, yes, I used to have some Afghan friends and they were Afghans in Iran 
and they told me about Afghanistan. They told me that I could go to Afghanistan and 
work tbere and make money and a.II these things. I \-YaS a simple person; I fell for their 
stories and I went there. 
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Q. ls Ghazni a place near the border or kind of far away from there? 

A. lt is close to Baluchistan. 

Q. You went from your home city or village in Iran to Ghazni, Afghanistan? That was 
your travel? 

A. I was passing through Ghazni from Herat, which is a city in Afghanistan. J was 
traveling and I wasn't staying in one place for a long time. 

Q. You said earlier that you were traveling by yourself? 

A. Yes, 

Q. How long. were you in Afghanistan before you got captured? 

A. Fifreen days. One five. 

Q. One five? Fifteen days? During the time you were there, did you meet people and 
stnrt your drug business or did you plan to buy and sell drugs'] 

A. No, I did not see anyone. 

Q. What did you do for fifteen days? 

A. I was with the driver, he was waiting for his car and I was with him. I was just 
waiting for work. 

Q. During that whole time you ne,•er saw any Ts.liban people? They never came to 
confront you or ask you who you were and where were you going and things like 
that? 

A. No I did not come across any Talibs. I didn't know anything about the 1alibs until 
I came here. So 1 leamed here more about Talibs and Osama Bin Laden. PrioI to 
that I did not ha,·e too much knowledge about them. I didn't know what Talibs 
looked like, what kind of people they were or who O!lama Bin Laden was. 

Q. Did you know there was a war going on in Afghanistan when you were traveling 
thete? 

A. I knew, but from what I heard from the Afghans they told me that the fighting had 
stopped and that there was not too much fighting going on. That is why I started 
my travel. 
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Q. For the two weeks that you were there, did you have money to support yourself? 
How did you eat, how did you find lodging? 

A. I had a little money. I was just buying bread. Only bread and nothing else and l 
was sleeping in the car. 

Q. This was money you brought with you from Iran? 

A. Yes. 

Q. Did you travel with a passport when you were in Afgharnstan? 

A. No I only had a letter from !he HiG group, whlch is Hezb-e-Jslami Gulbu.dclin. 

Q. What did that letter say? 

A. That was just to pass through the border. That was to show the guards on the 
border so they would let me go through the border. 

Q. From Tran to Afghanistan? 

A. Yes. 

Q. How does one get a HiG card to do that? 

A. I did not obtain it myself; an Afghan person did it for me. I just went to their office 
and gave them my picture with five thousand in Iranian money, which is not too 
much in dollars, I don't know exactly, and they will give it to you. He told them he 
was getting it for himself, the Afghani person, and all you have to tell them is that 
you' re Afghani, living in this place and besicaHy give them the money and they 
will give it to you. 

Q. Did the letter have your real name or real picture on it or not? 

A. Yes, it was my real name on the letter. 

Q. But not the picture? 

A. Yes, my picture. He told them that he was my brother. 

Q. So, the name and the picture were correct but your rea.son for goi.ng there was not 
correct? Am I right? 

A. Yes, I was going in the wrong direction. 

Q. Was the letter supposed to be for going out of Afghanistan? 
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A. That was just to get into Afghanistan. From Iran to Afghanistan. 

Q. Did it say how long you would be allowed to stay? 

A. No it does not have an indication or anything saying that you are an Afghan and 
that you are going to Afghanistan. Afghanistan is not like other countries where 
they ask you questions. Where are you going, why are you going? 

Q. Did you have to use the letter at the border to get by the guards or you didn't even 
really need it? 

A. No I just gave the guard a little money and he let me pass. A little bribery. 

Q. You were in Afghanistan for two weeks. You're going from Herat to Kabul and 
you' re with a driver and you're eating bread and your sleeping in your car. What 
else are you doing during this time? 

A. Yes, because I didn't have too much money and I couldn't stay in a guesthouse or 
eat good food. That would have cost me more money and I didn't have the money, 
so I was trying to do whatever I could to survive. 

Q. You said you went in the month after Rronadan? 

A. Yes, it was after Ramadan. 

Q. That means it was pretty cold. Correct? 

A. Yes. There was still snow on the ground. I had warm clothes with me. A jacket 
and everything. 

Q. It was okay to sleep in the ca:r like that? 

A. It wasn't comfortable but I had to do it. I had no choice. 

Q. You said earlier that you did not serve as a "Watchman" for the Taliban. Do you 
know what a "Watchman" is? 

A. Yes, somebody who watches and somebody who guards maybe watch over 
something. Since I had served the military of Iran for ten months prior. 

Q. In the time you left Iran to go to Afghanistan, were you still in your period of 
service to the Iranian military? 

A. After my mom passed away I ran away from the service. I did not serve anymore 
after that The Iranian govemment is still after me. 
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Q. Because of that? 

A. I don't have an older brother and anyone else in my family. 

Q. How much longer were you supposed to have served with the Iranian military? 

A. Eighteen months. 

Q, Eighteen and you served ten out of eighteen or you have eighteen more to go? 

A. Yes that's true. I served for ten months and I only had eight more months. Since 
my mother passed away I couldn't do it anymore. If that situation didn't happen 
then maybe I would have finished my ienn. 

Q. You were serving in the Iranian military when your mother passed away? 

A. Yes. 

Q. How long after she passed away did you run away from the military? 

A. I served for ten months and when my mother passed away then I didn't go 
anymore. 

Q. How much time was there in between the time you ran away from the military and 
the time you went to Afghanistan? 

A. About three or four years. 

Q. So they didn't come and get you during that whole time? 

A. Yes they sent me a couple of letters to my home address and whenever I saw a 
police car or something I used to hide myself around. They were sending me 
letters all the time from the court. 

Q. What kind of military training have you had? 

A Simple stuff. How to use a weapon, how to march and also some security work 
and stuff like that. 

Q. What kind of weapons did they teach you to use? 

A. AK-47. 

Q. Did you ever have to fight in combat? 
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A. No. I don't like it. I wasn't a good soldier. I was always getting punished for not 
being a good soldier. They were punishing me because I didn't like it, that's why 
I'm not good at it. I was working in (inaudible). In the island of Abulzad (ph), 
Iran. 

Q. Is that in the Persian Gulf somewhere? 

A. No, it was a very peaceful and quiet place there. There was no fighting or anything 
going on theie. We were just working and getting (inaudible). The only reason I 
joined the service was because I like the military clothing and I went for the 
clothing. 

Q. Did you get promoted in rank? 

A. No, I was just zero. 

Q. So, you were in Afghanistan and you said you were washing your clothes in a river 
the day you were captured? Is that right? 

A. Yes. 

Q. In the snow? In the freezing cold? 

A. Yes. I guess if you have to when you're stinking pretty bad, then you have no other 
choice and you have to do it. 

Q. That was when the soldiers came up to you. Was that the first time you had seen 
soldiers while you were in Afghanistan? 

A. I was out of the water. 

Q. I know. When they were coming towards you and you saw soldiers with weapons, 
. was that the first time since you had been in Afghanistan that you had seen 

soldiers? 

A. Yes, it was my first time. I didn't know who they were, who they belonged to or 
what they wanted to do with me. I wasn't bothering anybody; they just came and 
arrested me. 

Q. Do you speak any other language besides Farsi? 

A. Just Farsi. 

Q. And English too. 

A. Yes a little bit. 
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Q. Which language did the soldiers speak to in? 

A. A little bit of Farsi and a litt1e bit of Pashtu. 

Q. When you talked back to them in Farsi, they must have realized you were not an 
Arab. 

A. (Inaudible) all they cared about was the money they were getting for selling me. 
For five dollars. 

Q. For five dollars? 

A. Yes. 

Q. Did they try to make you pay them money also? 

A. No. 

Q. How did they treat you during the time they had you? 

A. They tied my hands behind me. They picked me up and they threw me in the car. 
They weren't treating me good. They didn't give me food and they didn't give 
water. They beat me a lot. They hit me with a weapon on my lip. 

Q. You're pointing to a scar on your lip? Is that what you're trying to show us? 

A. My hands were tied. When they hit me I had a cut on my lip. 

Q. Why did they bit you? 

A. I asked for food and they told me there was no food for me. 

Q. Did they ever try to get you to perfonn duties for them, to be a soldier for them? 

A. No. 

Q. Did they ask you to be a guard? 

A. They didn't ask me any other questions. Nothing else. 

Q. They didn't want you to stand watch over their camp or anything like that? 

A. No, my hands \'Wre tied and I was blindfolded. 

Q. How long was that for? Wa.s that on the way to Kandahar? 
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A. Four or five days. 

Q. That's when you went to the Americans? 

A. Yes. When I got to Kandahar then I got things because Americans treated me 
better. All the time that I've been here nobody has done anything bad to me here. 
I'm good with everybody. I treat everybody like family. Only the detainees treat 
me bad. 

Q. Even here in this camp? 

A. Yes in camp one, two, three, and in camp four they tried to kill me. 

Tribunal Member: Let the record show the Detainee is showing scars on his chest. 

Q. How did you get those scars? 

A. Four or five people jumped me at night at camp four. They were wearing white 
clothes. 

Q. They were detainees? 

A. Yes. In camp four they are free to walk around. They got me in here so nobody 
will bother me too much because before they use to bother me a lot They used to 
spit at me, throw urine at me and say bad things to me and that's why they brought 
me here. 

Q. Are there any other Catholic detainees that you know or you the only one that you 
know of? 

A. I'm the only one. They don't like it because I shave my beard and when I pray I do 
it kneeling down. 

Q. Has anyone ever talked to you about being with the Taliban or working with the 
Taliban before? 

A. No, nobody. 

Q. During all the time you were interrogated no one accused you or asked you about 
being with the Taliban? 

A. Yes, they did ask me a couple of times but since I wasn't a Taliban and didn't 
know anythlng or anybody (inaudible). I don't know anybody and nobody knows 
me. 
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Q. Have you been visited by the Iranian delegation since you've been here? 

A. No. 

Q. If you were to be released where would you want to go and what would you want 
todo? 

A. Anywhere as long as I can be free, I just don't wan1 to be in jail because I'm very 
tired. 

Q. How long have you been Calholic? 

A. All my life. 

Q. Your family is Catholic also? 

A. My mother. 

Q. Do you remember when you received First Comm.union and Confinnation? 

A. I go to the church. 

Q. You get all the sacraments at the church? 

A. I didn' t go a lot maybe once or twice a month something like that. 

Q. Do you have a Godfather? 

A. Yes. 

Q. What is your Confirmation name? 

A. I do not understand that question. I am Catholic. 

Q. You have a Godfather? 

A. Godfather. (Inaudible) 

Q. No Godfather, someone who stands, a regular human being that stands with you, to 
help you. protect you? 

A. In Farsi they call it Kashish. In English I guess Lhey would call it a minister. 

Q. What was the name of the Catholic Priest in your church? 

A. His name was Issa. 
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Q. The time that you spent here, three plus years, you have been through a lot of 
interrogations, you have said many things, you've been asked a lot of questions. Is 
there anything that you have said in those past interrogations that you would like to 
change or to clarify? 

A. No I don' t have anything to change. I don't want to change anything. 

Q. Okay, so whatever we read pretty much in the classified portion will be pretty 
much the way it is then? 

A. Yes. 

Tribunal President's questions 

Q. Through your travels in Afghanistan did you have any encounters with the Taliban? 

A. No. 

Q. Had you heard of the al Qaida organization? 

A. Not in Afghanistan but after I was captured and brought here to Cuba then I found 
out about it and knew what it was. 

Q. What is your attitude toward the United States? 

A. America has no problem with me and I don't have any problem with them. 

Q. Is there anything else that you feel is important that you would like to bring to our 
attention today? 

A. No, I don't have anything. 

The Tribunal President confirmed with the Personal ReptesentJJtive that he had no 
further evidence and that Jhe Detainee had no previously approved witnesses to present 
to the TribunaL 

The Tribunal Pnsldent explaint!d the remainder of the Tribunal process to the Detainee 
and adjourned the opt!n session, 
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AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the 
testimony given during the proceedings. 

Colonel, U.S. Marine Corps 
Tribunal President 
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